
توقف خام فـروشی و تحقق 
رشـد اقتـصادی با توسـعه 
پالایشگاه های فراسرزمینی 

« صفحه 3

« صفحه3

»آوینیون«
 نمایشی در ستایش تئاتر است

تولید سالیانه فولاد خام ایران از 
مرز ۳۱ میلیون تنُ گذشت

مربی کوبایی کافی نیست؛ 
از جهان عقبیم!

مدیر فروش فولاد مبارکه مطرح کرد:
روش پرداخت اعتبار اسنادی؛ 

اقدامی جهت حمایت از مشتریان

واکنـش تروئیـکای اروپـا 
به پرتاب ماهـواره ثریـا

۱۳ طرح آموزشی همدان آماده 
بهره برداری در دهه فجر است

پیشکسوت پرافتخار بوکس:

صفحه8  »

« صفحه3
« صفحه 7

« صفحه 5

« صفحه 4

« صفحه 2
در حاشیه تابوشکنی

 تلویزیون ملي

« صفحه 8

یادداشت

معصومـه طاهری / جامعه شـناس: رویکـرد تلویزیون  
در شکسـتن  خطـوط  قرمـز بـا  توجـه  به گارد بسـته  آن طی 
سـال های گذشـته ایـن پرسـش را در اذهان ایجـاد می کند که 
رسـانه ملی  چه افقی پیش روی مخاطب خود قرار داده اسـت. 
مضامین مورد اسـتفاده  در سـینما و  تلویزیون همواره از وجوه  
مختلف آسیب شناسـی  می شـوند؛ شـاید  جذابتریـن وجه این 
آسیب شناسـی  نوعـی حرکت مضامیـن بر جریـان  روز جامعه 
و مطابقـت آن بـا فرهنـگ  روز محسـوب شـود کـه در ادامه به 
آسیب شناسـی مخاطب می انجامد. در مقایسـه  جایگاه  سینما 
و تلویزیـون بـه عنـوان دو رسـانه که بـا بزرگ نمایـی  قصه های 
تصویـری شـده را بـرای مخاطـب پررنـگ می کننـد،  سـینما 
رسـانه ای خـاص  و بـه  تبَـع آن تلویزیـون رسـانه ای عـام و در 
ارتبـاط نزدیـک و بی واسـطه با مخاطـب معنا می شـود. به این 
ترتیب به نظر می آید شکسـتن خطوط قرمز و تابوها در سـینما 
بـه نسـبت  راحت تـر  و با نگاهی سـهل تر تحلیل می شـود، اما 
تلویزیـون رسـانه ای اسـت که با وجـه انتخابی کمتر بـه راحتی 

وارد خلـوت و خانـه مردم می شـود و ...... 

تجارت 9.۵ میلیارد دلاری ایران و ترکیه 
سال بیـست و سوم - شماره ۱726 - یکشنبــه  8 بهمن ۱402 - 28  ژانویه 2024 - ۱6 رجب ۱445 - 8 صفحـه - قیـمت 8000 تومان

رئیس کل گمرک ایران:

فرمانده منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش:

« صفحه2

تجارت دولت سیزدهم با همسایگان
 12 میلیـــارد دلار

ت اول
نوب

آگهي مناقصه عمومي* يك مـرحله اي* شماره 1402/50
همراه با ارزيابی کیفی

۱- مناقصه گزار : شركت   گاز استان   چهار محال  و بختياري
2-  موضوع مناقصه: خرید 9 عدد شیر توپکی 8 اینچ کلاس 300 ساقه بلند

۳- شركت گاز استان چهارمحال و بختياری در نظر دارد: مناقصه موضوع فوق را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)ستاد( به آدرس WWW.setadiran.ir انجام خواهد شد.
لازم به ذکر است کد فراخوان در پایگاه ملی مناقصات 53163596 و کد فراخوان در سامانه ستاد 2002091410000083 می باشد.

4- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ساعت ۱2 روز دوشنبه تاریخ ۱402/۱۱/09 می باشد.
5-  مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: تا ساعت ۱8 روز شنبه تاریخ ۱402/۱۱/۱4 می باشد.

6- مهلت زمانی ارائه پيشنهاد: تا ساعت ۱8 روز شنبه تاریخ  ۱402/۱۱/28 می باشد. 
7- تاریخ بازگشایی پاكت ارزیابی مناقصه : ساعت 8 صبح روز یکشنبه تاریخ  ۱402/۱۱/29   

8- تاریخ بازگشایی پاكت پيشنهاد : ساعت 9 روز سه شنبه تاریخ ۱402/۱2/0۱   
9- نوع و مبلغ تضمين فرایند ارجاع كار: یکي ازتضامین معتبر درآیین نامه تضمین معاملات دولتي مصوبه شماره 123402/ت50659هـ  مورخ 94/09/22 هیات 

محترم وزیران به مبلغ 988.000.000 ) نهصد و هشتاد و هشت ميليون( ریال میباشد.
   اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس شرکت گاز استان چهارمحال و بختیاری واقع در شهرکرد 

 ـخیابان فارابي شمالي به شماره تلفن 4-33339002-038 )داخلی 2081( 
       چاپ نوبت اول: روز یکشنبه  ۱402/۱۱/08 -    چاپ نوبت دوم : روز  دوشنبه   ۱402/۱۱/09

شناسه اگهی ۱65080۱ 

ت دوم
نوب

آگهی مناقصه 
فراخوان ارزيابی کیفی جهت برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ايی 

P/F : CATERPILLAR EQUIPMENT : موضوع مناقصه: ✅ خرید  مربوط به شرح ذیل
*   مشخصات مناقصه :

*  روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

* نحوه دریافت  اسناد مناقصه :

* تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(:

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 
به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

www.nidc.ir       -           http://sapp.ir/nidc_pr     کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران *
•  تاریخ انتشار نوبت اول ۱402/۱۱/07      تاریخ انتشار نوبت دوم ۱402/۱۱/08  

شماره فراخوان مبلغ برآورد ) یورو ( شماره تقاضا/ مناقصه نام مناقصه گزار

200209۳98500۱۱96 59,587
Tender No.: FP/283/02-10

Indent No.: 0147021-22-01 شرکت ملی حفاری ایران

✅ بر اساس كسب حداقل امتياز )50 ( مربوط به معيارهای موجود در استعلام های ارزیابی كيفی كه توسط متقاضيان شركت در مناقصه تکميل می شود، انجام می گردد.  روش ارزیابی 

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا ده روز پس از آن ادامه خواهد داشت.
) از تاریخ ۱402/۱۱/2۱ تا تاریخ  ۱402/۱۱/09 (    تاریخ شروع دریافت

✅ ۱4 روز پس از آخرین روز دریافت استعلام های ارزیابی کیفی .) تاریخ   ۱402/۱2/05   ( تاریخ شروع دریافت

آدرس: اهواز- بلوار پاسداران- بالاتر از میدان فرودگاه - شرکت ملی حفاری ایران - ساختمان پایگاه عملیاتی- طبقه اول- سالن ۱۱۳- اداره تدارکات خارجي 
کالا- شماره تماس : 06۱۳4۱4860۱ 

آدرس مناقصه گزار 
جهت دریافت اطلاعات

مبلغ تضمین        2.980   یورو    

√ طبق تبصره ماده 9 آئیننامه تضمین معاملات دولتی اشخاص ایرانی مجازند به جای ضمانتنامه ارزی ضمانتنامه ریالی بانکی براساس نرخ تسعیر بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی سامانه نیما قابل احصاء از جدول نرخ فروش میانگین موزون حواله ارزی مندرج در سامانه سنا ) www.sanarate.ir ( زمان تسلیم پیشنهاد  ارائه نمایند.

√ ضمانتنامه های مطابق آئین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره ۱2۳402/ت 50659 ه تاریخ ۱۳94/09/22 و اصلاحات بعدی آن.
√ در خصوص ضمانتنامه های واریزی اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 400۱۱۱4006۳766۳6 تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری ایران 

) IR ۳50۱0000400۱۱۱4006۳766۳6 نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران) شماره شبا

انواع تضامین قابل 
قبول

آدرس: اهواز- بلوار پاسداران- بالاتر از میدان فرودگاه - شرکت ملی حفاری ایران - ساختمان پایگاه عملیاتی- طبقه اول- سالن ۱۱۳- اداره تدارکات خارجي 
کالا- شماره تماس : 06۱۳4۱4860۱ 

مدت اعتبار پیشنهاد/ 
تضمین

اهواز- بلوار پاسداران بالاتر از سه راه فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق ۱07- دبیرخانه کمیسیون 
مناقصات- شماره تماس ۳4۱485690 06۱– ۳4۱48580 06۱ محل تحویل ضمانتنامه

شناسه اگهی ۱65080۱ 

شناسه اگهی  ۱654048

     اداره تدارکات خارجی کالا

روابط عمومی شرکت گاز
استان چهارمحال و بختیاری

آگهی برگزاری انتخابات هیات مديره و بازرسان اتحاديه های صنفی شهرستان 
شاهین شهر و میمه شماره :398 مورخ 1402/11/07

  باستناد ماده 11 آئین نامه اجرایی نحوه برگزاری انتخابات هیات مدیره و بازرسان اتحادیه های صنفی ) مورخ تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی ( از 
اعضای اتحادیه صنف قنادان شهرستان شاهین شهر و میمه دعوت می شود با همراه داشتن اصل پروانه کسب ) دائم یا موقت ( یا کارت شناسایی معتبر 
روزچهارشنبه مورخ 1402/11/25 ازساعت 9 الی 13 به یکی از آدرس های ذیل مراجعه نموده و یا شرکت در انتخابات ، از بین داوطلبان حائز شرایط ، 

اشخاص مورد نظر خود را ) با توجه به تعداد مورد نیاز مشخص شده در جدول ( انتخابات نمایند. 
اماکن شرکت در انتخابات اتحادیه صنف قنادان شهرستان شاهین شهر و میمه به آدرس ذیل : 1- شاهین شهر خیابان پروین اعتصامی بین فرعی 2 و3 

شرقی ساختمان اتاق اصناف )مجامع امورصنفی(
*** اسامی داوطلبان به ترتیب حروف الفبا می باشد ***

هیات اجرايی انتخابات اتحاديه های صنفی شهرستان شاهین شهر ومیمه 

اسامی داوطلبان هيات مدیره
7- محمد شانظری

8- محمد شایان جزی
9- فرشيد ضيائی

۱0-موسی عربعا مری
۱۱- عادل قيطاسی

۱2- جواد محمدزاده بروجنی

۱- امين تقی زاده
2 مژگان حاتمی زاده

۳- علی حقی
4- جواد حياتی ساميان

5- علی حيدری برنجگانی
6- عليرضا ده رگه

اسامی داوطلبان بازرسان
۱- اكبر احمدی جزی                              2- مصطفی صادقيان                                ۳- محمد عربعامری

*تعداد مورد نياز *
*هيات مدیره : پنج ) 5( نفر اصلی - دو ) 2( نفرعلی البدل               بازرسان : یک )۱(نفر اصلی - یک )۱( نفر علی البدل 
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تاکید ایران و عربستان بر تاثیر تعمیق روابط 
علمی، فرهنگی و دینی بر همبستگی جهان اسلام

العیسی«،  با »شیخ محمد  ریاض  ایران در  اسلامی  سفیر جمهوری 
دبیرکل »رابطة العالم الإسلامی« در ریاض دیدار کرد.

علی رضا عنایتی در این دیدار اتحاد و همبستگی کشورهای اسلامی 
و وحدت مسلمانان را موجب افزایش توانمندی های جهان اسلام و 
بهره مندی از ظرفیت های موجود دانست و بر نقش مراکز اسلامی و 

علمای اسلام در تقویت جایگاه اسلام در معادلات جهانی تاکید کرد.
عنایتی با اشاره به اینکه دیدار متقابل علمای اسلامی موجب نزدیکی 
دیدگاه ها خواهد شد، گفت: یکی از موارد همکاری انجام پژوهش های 
مشترک در مسائل جدید دنیای اسلام است. شیخ محمد عیسی نیز در 
این دیدار با اشاره به مسئولیت جمع نگر »رابطه العالم« و صدور سند 
مکه مکرمه در سال 139٨ گفت: رابطه العالم بر همبستگی اسلامی با 
وجود تنوع مذاهب تاکید دارد. دو طرف در این دیدار بر نکات مشترک 
میان مسلمانان تاکید کرده و تعمیق روابط علمی، فرهنگی و دینی میان 
جمهوری اسلامی ایران و عربستان سعودی را گامی موثر در راستای 

همبستگی و پیوستگی جهان اسلام دانستند.

موافقت مجلس با اختصاص ۳۰۰ میلیارد تومان 
اعتبار به صندوق های رفاه دانشجویی عضو فراکسیون انقلاب مجلس شورای 

قبل  دولت  مبادلات  گفت:   اسلامی، 
دولت  بود،  دلار  میلیارد  یک  غرب  با 
رئیسی با همسایگان بیش از 12 میلیارد 
دلار تجارت دارد.علیرضا عباسی درباره 
اظهارات اخیر رییس دولت های یازدهم و 
دوازدهم گفت: از سال 9۶ تا سال 1400 
بسیاری از احکام برنامه ششم توسعه فقط 
حدود 10 تا 20 درصد اجرایی شدند که 
نمونه آن در حوزه ساخت نیروگاه ها است.
مشکل  حل  برای  استوار  گام های 
هزار   8 تولید  برق؛  تولید  ناترازی 

مگاوات برق ظرف دو سال
نماینده مردم کرج در مجلس افزود: تا 
پایان برنامه ششم توسعه باید 25 هزار 
کشور  نیروگاهی  توان  به  برق  مگاوات 
سالانه  آن  میانگین  که  می شد  اضافه 
تولید 5 هزار مگاوات برق است. اما دولت 
فعالیت خود، ۷  اول  در سال  سیزدهم 
هزارمگاوات و در سال دوم ٨ هزار مگاوات 

برق تولید کرد که اقدام ارزنده ای بود.
وی تصریح کرد: زمانی که برنامه ششم 
توسعه مصوب شد، هدف قانونگذار توسعه 
بخش های مختلف صنعتی و کشاورزی 
در کشور بود و همه این بخش ها برای 
به سرانجام رساندن این مهم به نیروی 
برآورد  یک  در  ولی  داشتند.  نیاز  برق 
حداقلی مشخص می شود که در برنامه 
ششم توسعه در این حوزه فقط 5 درصد 
دولت  در  طرفی  از  داشتیم.  پیشرفت 
دوازدهم ناترازی برق سبب خاموشی های 
صنعت  کارخانجات،  در  ساعته  چند 
رییسه  هیات  بود.عضو  شده  منازل  و 
کمیسیون کشاورزی مجلس با طرح این 
سوال که مسوولان دولت قبل چه کاری 
هستند،  مدعی  امروز  که  دادند  انجام 
یادآور شد: ماحصل عملکرد دولت قبل 
تورم، ناکارآمدی و حضور در بین مردم 
از پشت شیشه ماشین بود. در حالی که 
برنامه روزمره  اگر مسوولان دولت قبل 
خود را به درستی انجام می دادند، امروز 
میراث دار مشکلات فعلی نبودیم. چرا که 
مشکلاتی که امروز دولت سیزدهم با آن 
درگیر است، نتیجه اقدامات دولت گذشته 
است.عباسی با بیان اینکه دولت قبل برای 
انرژی های  برق،  نیروگاه های  ساخت 
تجدیدپذیر و صنعت گاز اقدامی انجام 
جدی  اراده  گذشته  دولت  گفت:  نداد، 
در  تا  نداشت،  گاز  سازی  ذخیره  برای 
زمان های اوج مصرف، مورد استفاده قرار 

گیرد. نماینده مردم کرج در مجلس با 
اشاره به مسکوت ماندن تولید مسکن در 
دولت های یازدهم و دوازدهم تصریح کرد: 
برای رفع نیاز کشور به مسکن به تولید 
سالانه یک میلیون مسکن نیاز داشتیم 
ولی افتخار عباس آخوندی وزیر مسکن 
و شهرسازی در دولت قبل این است که 
در ۶ سال فعالیت خود آجر روی آجر 
نگذاشت و نتیجه آن کمبود ۶ میلیون 
برای  ایجاد مشکلات  و  واحد مسکونی 
دولت فعلی است. عامل جهش قیمت 
مسکن ناترازی  در تولید مسکن و افزایش 
فاصله بین عرضه و تقاضای مسکن است. 
تولید  قانون جهش  یازدهم  در مجلس 
سیزدهم  دولت  و  شد  مصوب  مسکن 

نسبت به اجرای آن همت گماشت.
به  را  واردات گندم  دولت سیزدهم 

حدود صفر رساند
با  مجلس  کشاورزی  کمیسیون  عضو 
اشاره به واردات هشت میلیون تن گندم 
در دولت دوازدهم تصریح کرد: نیاز کشور 
برای صنوف و همه بخش به گندم حدود 
12 میلیون تن گندم در سال است که در 
دولت قبل ٨ میلیون تن آن وارد می شد و 
فقط 4 میلیون تن گندم در کشور تولید 
می شد در حالی که در دولت نهم و دهم 
حداقل 9 تا 10 میلیون تن گندم تولید 
داخل بود، در دولت سیزدهم نیز تقریبا 

واردات گندم را به صفر رسیده است.
برابر  دو  از  بیش  به  خودرو  تولید 

افزایش یافت
وی با بیان اینکه باید دولتمردان گذشته 
رصد کنند که کشور را در چه شرایطی 
تحویل دادند و دولت فعلی چگونه در این 
2 سال برای رفع کم کاری های آنها تلاش 
اضافه کرد: دولت سیزدهم  است،  کرده 
همه  در  صادرات  و  واردات  میزان  در 
بخش ها رشد مناسبی داشته است. حتی 
در دولت گذشته تولید خودرو به سالی 

400 تا ۶00 هزار کاهش یافته بود ولی 
امروز در سال بیش از یک میلیون 300 
تا یک میلیون 400 هزار خودرو در کشور 
تولید می شود. عباسی ادامه داد: در دولت 
گذشته می خواستند برجامی که مدنظر 
آنها بود، FATF ، سند2030 و سند پالرمو 
را به مرحله اجرا برسانند و مدعی بودند 
اگر این اسناد امضاء نشود و توافقی درباره 
آن صورت نگیرد، کشور قابل اداره کردن 
نخواهد بود. حتی در انتهای دولت دوازدهم 
مدعی بودند که امکان واردات نهاده های 
دامی به دلیل عدم توافق در همین اسناد 
با بیان  وجود ندارد.این نماینده مجلس 
اینکه دولت گذشته موضوعات و مشکلات 
داخلی را به مسائل خارجی گره زده بود، 
عنوان کرد: آنها مدعی بودند امکان کار 
در دولت وجود ندارد مگر اینکه در حوزه 
سیاست خارجی این اسناد و قراردادها به 
امضاء برسد. یعنی آقایان اقتصاد کشور، 
معیشت و زندگی مردم را گرو گرفته بودند 

تا به اهداف سیاسی خود برسند.
دولت سیزدهم بدون fatf و پالرمو، 
صنعت، کشاورزی و سیاست خارجی 

را ارتقا بخشید
عضو هیات رییسه کمیسیون کشاورزی 
مجلس تصریح کرد: دولت سیزدهم بدون 
نیاز به تصویب برجام1، 2 و 3، بدون نیاز 
به قرارداد پالرمو، FATF و سایر قراردادها 
نشان داد که می توان صنعت، کشاورزی، 
اقتصاد و حوزه دفاعی کشور را ارتقاء داد 
و سیاست خارجی را بهبود بخشید. وی 
با تاکید بر اینکه توسعه سیاست خارجی 
دولت سیزدهم با دولت قبل قابل مقایسه 
در  ایران  برای  وسعتی  گفت:  نیست، 
سیاست خارجی از منظر همسایگی با 
کشورهای منطقه، آسیا و سایر کشورهای 
در  تنوع  سبب  که  دارد  وجود  جهان 
سیاست خارجی کشور می شود. بر همین 
اساس عضویت در پیمان های بین المللی 

نظیر شانگهای و بریکس بدون اینکه نیاز 
به برجام و امضاء سایر قراردادها باشد، در 
در  شد.عباسی  محقق  سیزدهم  دولت 
ادامه عملکرد دولت سیزدهم در 2 سال 
گذشته را قابل دفاع عنوان کرد و گفت: 
به رغم اینکه نمایندگان بیشتر باید ناظر 
بر اقدامات دولت بوده و به برخی از مسائل 
انتقاد کنند، ولی کلیت اقداماتی که دولت 
بیشتر  و  است  دفاع  قابل  داده،  انجام 

نمایندگان از این عملکرد راضی هستند.
یک  از  بیش  برجام  بدون  دولت 
میلیون بشکه نفت در روز می فروشد

گفت:  مجلس  در  کرج  مردم  نماینده 
همه  به  گذشته  دولت  اینکه  رغم  به 
عمل  برجام  قبال  در  خود  تعهدهای 
کرد، ولی طرف مقابل با خروج آمریکا از 
برجام به تعهداتش عمل نکرد و فروش 
نفت به کمتر از ۶00 هزار بشکه در روز 
کاهش یافت. در حالی که دولت سیزدهم 
قراردادها،  دیگر  و  برجام  به  نیاز  بدون 
نفت  بشکه  میلیون  از یک  بیش  امروز 
رییسه  هیات  عضو  می فروشد.  روز  در 
بیان  با  مجلس،  کشاورزی  کمیسیون 
اینکه اصلاح خرابی های به جا مانده از 
دولت قبل نیازمند چندین سال تلاش 
است، یادآور شد: برخی از این خرابی ها 
توسط دولت فعلی اصلاح شده و برخی 
نیز رفع و رجوع شده و دولت با همت 
اثربخش خود تلاش می کند در ادامه راه 

مشکلات را به حداقل برساند.
مبادلات دولت قبل با غرب یک میلیارد 
دلار بود، دولت رئیسی با همسایگان ۱2 

میلیارد دلار تجارت دارد
نماینده مردم کرج در مجلس با تاکید 
بر اینکه دولتمردان دولت گذشته، امتیاز 
می دادند ولی امتیازی نمی گرفتند، عنوان 
کرد: مجموع مبادلات دولت گذشته با 
چند کشور غربی حدود یک میلیارد دلار 
بود، در حالی که مجموع مراودات فعلی 
دولت با کشور عراق، حدود 12 میلیارد 
دلار است که آقایان در دولت قبل این 

رقم را نادیده می گرفتند.
دولت سیزدهم 50 هواپیما به ناوگان 

هوایی کشور اضافه کرد
عباسـی خاطرنشـان کـرد: دولـت قبل 
نـاوگان هوایـی  بـه  فقـط 2 هواپیمـا 
کشـور اضافـه کـرد در حالی کـه دولت 
سـیزدهم تـا امـروز حـدود 50 هواپیما 
بـدون سـرو صـدا و تبلیغات بـه ناوگان 

هوایـی کشـور اضافـه کرده اسـت.

با رئیس جمهور  رئیس جمهور در گفت وگوی تلفنی 
آفریقای جنوبی ضمن تمجید از ابتکار عمل و اقدام 
شجاعانه دولت آفریقای جنوبی در طرح شکایت از رژیم 
صهیونیستی در دیوان کیفری بین المللی، گفت: این 
اقدام از سوی کشوری که سال ها تلخی نژادپرستی و 
نسل کشی را تجربه کرده، نه فقط در جهان اسلام، بلکه 
از سوی همه ملت های آزاده و آزادی خواه جهان مورد 

تجلیل و تحسین واقع شده است.
آیـت الله سـید ابراهیـم رئیسـی شـامگاه پنجشـنبه 
در گفت وگـوی تلفنـی بـا آقـای »سـیریل رامافـوزا« 
رئیـس جمهـور آفریقـای جنوبی، با تمجیـد از ابتکار 
آفریقـای جنوبـی  اقـدام شـجاعانه دولـت  و  عمـل 
در طـرح شـکایت از رژیـم صهیونیسـتی در دیـوان 
کیفـری بین المللی اظهار داشـت: این اقدام از سـوی 
کشـوری که سـال ها تلخی نژادپرسـتی و نسل کشی 
را تجربـه کـرده، نـه فقـط در جهـان اسـلام، بلکه از 
آزادی خـواه جهـان  آزاده و  سـوی همـه ملت هـای 

مـورد تجلیـل و تحسـین واقع شـده اسـت.
رئیس جمهور با بیان اینکه قطعا رژیم صهیونیستی 
انحراف در روند رسیدگی به  و حامیان آن به دنبال 
این پرونده هستند، تصریح کرد: انتظار جامعه بشری و 
همه ملت ها از این دادگاه اجرای عدالت و صدور رای 

محکومیت رژیم جنایتکار صهیونیستی است.
اسلامی  جمهوری  قاطع  حمایت  اعلام  با  رئیسی 
افزود:  آفریقای جنوبی  اقدام شجاعانه  این  از  ایران 
سازمان های  بی عملی  و  انفعال  دوره  در  اقدام  این 
نام  کنار  در  را  رامافوزا  آقای  شما  نام  بین المللی، 
نلسون ماندلا به عنوان شخصیتی ضد نژادپرستی و 

عدالت خواه در جهان تثبیت خواهد کرد.
اراده مسئولان  به  اشاره  با  رئیس جمهور همچنین 
بر  روابط،  پیش  از  بیش  ارتقای  برای  کشور  دو 
برای  متقابل  متنوع  ظرفیت های  از  بهره گیری 
در حوزه های مختلف سیاسی  گسترش همکاری ها 
اقتصادی و علم و فناوری به سطوح بالاتر تاکید کرد.

»سـیریل رامافوزا« رئیس جمهـور آفریقای جنوبی نیز 
در ایـن گفت وگـوی تلفنـی بـا بیـان اینکـه جمهوری 
اسـلامی همـواره بـه عنـوان دوسـتی واقعـی و قابـل 
اطمینـان در زمان هـای دشـوار در کنار ملـت آفریقای 
جنوبـی بـوده اسـت، گفـت: بسـیار خرسـندیم کـه 
می بینیم کشـورهای تاثیرگذار و صلح دوستی همچون 
جمهـوری اسـلامی ایران حامی مردم فلسـطین بوده و 

خواهـان اسـتیفای حقوق آن ها هسـتند.
مخالفت  ادامه  در  جنوبی  آفریقای  جمهور  رئیس 
برخی کشورهای حامی رژیم صهیونیستی را در اراده 
کشورش برای مبارزه با نسل کشی و جنایتگری رژیم 
کشورها  این  افزود:  و  دانست  بی تاثیر  صهیونیستی 
و  ریاکارانه  رویکردی  جهانی  مناسبات  در  همواره 
مزورانه داشته اند، اما در فجایع دهشتناک غزه چهره 
واقعی شان عیان شده و ملت های دنیا دریافته اند که 

آنها هیچ اهمیتی برای جان انسان ها قائل نیستند.
رئیس جمهور آفریقای جنوبی همچنین با بیان اینکه 
دولت و ملت این کشور برای جمهوری اسلامی ایران 
دو  روابط  تاریخچه  است،  قائل  زیادی  بسیار  احترام 
کشور را سرشار از مناسبات و تعاملات خوب توصیف 
همه  ارتقای  برای  جنوبی  آفریقای  علاقمندی  بر  و 

جانبه سطح روابط فیمابین تاکید کرد.

تجارت دولت سیزدهم با همسایگان ۱۲ میلیارد دلار

رئیسی: شکایت آفریقای جنوبی علیه صهیونیست ها مورد تجلیل همه آزادی خواهان است

تکلیف مجلس به وزارت راه برای تامین حداقل 
۲۰۰ لوکوموتیو و ۱۰۰۰۰ اتوبوس و مینی بوس

منظور: ساخت مسکن اولویت دولت است

نمایندگان مجلس شورای اسلامی تصویب کردند که تا 300 میلیارد 
تومان از محل بازپرداخت وام های شهریه دانشجویی از سال 1385 تا 
سال 1402 به خزانه داری کل کشور، به عنوان کمک جهت افزایش منابع 

مالی صندوق های رفاه دانشجویی اختصاص یابد.
گزارش  به  رسیدگی  جریان  در  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1403 در بخش هزینه ای، با تصویب 

بندهای الف و ب تبصره 12 این لایحه به شرح زیر موافقت کردند:
الف- دانشگاهها، مؤسسات آموزشی و پژوهشی دولتی و پارکها ی علم 
و فناوری وابسته به وزارتخانه های علوم، تحقیقات و فناوری و بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و قوه قضاییه)دانشگاه علوم قضایی( اجازه 
داده می شود نسبت به تجمیع املاک خود از طریق تهاتر و احداث 
ساختمان های مورد نیاز در پردیس اصلی و خوابگاه های متأهلین با 

تصویب هیأت امنا و رعایت قوانین و مقررات مربوط اقدام کنند.
 ب- صددرصد )100%( وجوه اداره شده پرداختی از محل بازپرداخت 
وام های شهریه دانشجویی از  سال 1385 تا سال 1402 به خزانه داری 
میلیارد  هزار  سه  سقف  تا  مذکور  وجوه  می شود.  واریز  کشور  کل 
دانشجویی  رفاه  صندوق های  به  ریال   )3،000،000،000،000(
به عنوان کمک، جهت افزایش منابع مالی صندوق های مزبور اختصاص 
به  شهریه  وام  پرداخت  برای  مصوب،  اساسنامه  مطابق  تا  می یابد 
اساس  بر  اسلامی  آزاد  دانشگاه  و  دولتی  دانشگاه های  دانشجویان 
سرانه دانشجویی و سایر پرداخت های رفاهی دانشجویی و مازاد هزینه 
تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و 
سازمان بهزیستی کشور و ایثارگران و فرزندان آنها و افرادی که تحت 
پوشش هیچ نهادی نیستند به تشخیص کمیته امداد امام خمینی )ره( 

و سازمان بهزیستی کشور به مصرف برسد.«

نمایندگان مجلس شورای اسلامی وزارت راه و شهرسازی را مکلف کردند 
تا در سال ۱۴۰۳ نسبت به تامین حداقل ۲۰۰ لوکوموتیو و حداقل 
۱۰ هزار مینی بوس و اتوبوس اقدام کند. نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی در جریان بررسی گزارش کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۳ 
کل کشور در بخش هزینه ای، بند الحاقی ۳ تبصره ۱۰لایحه را به 
تصویب رساندند. براساس این مصوبه؛ در اجرای هدف گذاری انجام شده 
در ماده ۵۶  اجرای بند »ث« ماده ۵۷  و اجرای بند الحاقی ۱ ماده ۵۹ 
قانون برنامه پنج ساله هفت ساله پیشرفت وزارت راه و شهرسازی مکلف 
است حداکثر تا سه ماه پس از لازم الاجراء شدن این قانون با همکاری 
وزارت خانه های کشور، نفت و صنعت، معدن و تجارت برنامه بازسازی 
حداقل )۵۰( لوکوموتیو متوقف ۲۵ سال، تامین حداقل ۲۰۰ لوکوموتیو 
اعم از نو و کارکرده، ۳۰۰ واگن مسافری اعم از نو و کارکرده، )۲۰.۰۰۰( 
کشنده )اعم از نو و کارکرده( و حداقل ) ۱۰.۰۰۰( اتوبوس و مینی بوس 
)اعم از نو و کارکرده( در سال ۱۴۰۳ را با مشارکت بخش خصوصی و 
استفاده از  اعتبارات در نظر گرفته شده برای اجرای ماده)۳( قانون برنامه 

پنج ساله هفتم پیشرفت، تهیه و به تصویب هیئت وزیران برساند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: دولت با این که 100 همت 
برای ساخت مسکن به لایحه بودجه سال آتی تحمیل شود مخالف است 
و از نگاه ما راه های مختلفی برای تامین مالی ساخت مسکن وجود دارد 

که دولت می تواند نقش حمایتگر را در آن داشته باشد.
محمدباقر قالیباف در جریان بررسی پیشنهاد اصلاح بندی از لایحه 
بودجه 1403 کل کشور بیان کرد: ما در این پیشنهاد اگر دولت را مکلف 
کنیم که نسبت به ساخت مسکن اقدام کند 100 همت سقف بودجه 
را بالا می بریم. مسکن اولویت اول کشور است و در شورای عالی مسکن 
نیز رئیس جمهور تاکید کردند که مسکن اولویت کشور می باشد. اگر 
ما اینجا از لفظ مکرر استفاده کنیم سقف بودجه بالا می رود و ممکن 
است دولت آن را نپذیرد و ممکن است با ایراد شورای نگهبان مواجه 
شود. اگر از کلمه مجاز استفاده کنیم یعنی مسکن در اولویت نمی باشد. 
انتظار داریم که اکنون نماینده دولت اعلام کند که دولت این 100 همت 
را می پذیرد یا این که نمی پذیرد؟ تا بعد شاهد نباشیم که گفته شود که 

مجلس شورای اسلامی 100 همت به سطح بودجه اضافه کرده است.
داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه در توضیحات خود بیان 
کرد: قطعا مسکن برای دولت یکی از اهداف اساسی به شمار می رود و 
یکی از راهبردهای دولت بحث مسکن است. رئیس جمهور دائما بر این 
موضوع تاکید دارند اما این بدان معنا نیست که برای ساخت مسکن از 
منابع بودجه عمومی استفاده شود. برای تامین مالی مسکن راهکارهای 
مختلفی وجود دارد. از طریق بازار مالی و آورده مردم می توان منابع مالی 
ساخت مسکن را تامین کرد. دولت با منابع خود نباید مسکن بسازد بلکه 

دولت باید نقش پشتیبانی را داشته باشد.

سفیر پاکستان در راه تهران: زمان گشودن 
صفحه جدیدی است

تلویزیون اسرائیل: نظامیان ما از ترس نیروهای 
حماس در آشپزخانه پنهان شدند

سفیر پاکستان در راه سفر به ایران از گشودن صفحه جدیدی در روابط 
دو طرف خبر داد.

در حالی که اعلام شد جمهوری اسلامی پاکستان و جمهوری اسلامی 
ایران از روز جمعه مجددا روابط دیپلماتیک خود را با اعزام سفیر از سر 
می گیرند، »محمد مدثر تیپو«، سفیر پاکستان با اعلام خبر اینکه در 
راه آمدن به ایران است، در صفحه ایکس نوشت: »مطابق با آرزوهای 
صمیمانه و خوب رهبری پاکستان، من در مسیر تهران قرار دارم تا برای 
یک رابطه قوی تر و صلح آمیز کار کنم. پاکستان و ایران قوی امری 
حیاتی برای منطقه و ارتقای روابط تاریخی مردم دو طرف است. زمان 
گشودن صفحه جدیدی است.«پیش تر در پی گفت وگوی تلفنی وزرای 
امور خارجه پاکستان و جمهوری اسلامی ایران، دو طرف توافق کرده 

بودند که سفرا تا 2۶ ژانویه )۶ بهمن( به محل کار خویش بازگردند.

تلویزیون رژیم صهیونیستی صحنه هایی از وحشت و پنهان شدن 
نظامیان این رژیم در آشپزخانه یکی از پایگاه های ارتش را در روز آغاز 
عملیات »طوفان الاقصی« در هفتم اکتبر )15 مهر( به نمایش گذاشت.

به نقل از خبرگزاری »سما«، تلویزیون رژیم صهیونیستی صحنه هایی 
از وحشت و پنهان شدن نظامیان اسرائیلی را در پایگاه نظامی »صوفا« 
در روز هفتم اکتبر 2023 و آغاز عملیات طوفان الاقصی به نمایش 
های  در شهرک  درگیری  نخست  دقایق  که  فیلم  این  در  گذاشت. 
صهیونیست نشین همجوار نوار غزه در آن به تصویر کشیده است، 
نیروهای یگان »ناحال« )نیروهای ویژه و نخبه( را نشان می دهد که 
از ترس رو به رو شدن با مبارزان فلسطینی در بخش آشپزخانه و 

غذاخوری پایگاه »صوفا« پنهان شده اند.
نظامیان وحشت زده و پنهان شده رژیم صهیونیستی پس از گذشت 
14 ساعت از آغاز عملیات طوفان الاقصی به کمک نیروهای کماندو 
و پس از دادن 11 کشته با یک فروند بالگرد از پایگاه صوفا تخلیه 
می شوند. روز ۷ اکتبر 2023 میلادی مصادف با 15 مهر 1402 روز 
ویژه ای در تاریخ معاصر جهان و بالاخص در تاریخ منطقه غرب آسیا 
به شمار می آید. عملیات طوفان الاقصی، این روز را بیش از هر روز 
دیگری در تاریخ مقاومت فلسطین علیه اشغالگری رژیم صهیونیستی 
برجسته کرد. با وقوع این عملیات موفقیت آمیز و متمایز که برای اولین 
بار مقاومت فلسطین را از نقطه واکنشی به کنشگری و آفند در برابر 
اشغالگران صهیونیستی فلسطین متبادر کرد، ارتش و دستگاه های 
اطلاعاتی این رژیم، عملیات نسل کشی خود را در نوار غزه آغاز کردند.

در ساعات پس از این عملیات، جنایتکاران رژیم صهیونیستی که از 
وقوع آن با وجود استحکامات متعدد در اطراف نوار غزه و با وجود 
با  بودند،  این رژیم شوکه شده  اشراف کامل دستگاه های اطلاعاتی 
سردرگمی از این شرایط و با قساوت تمام به نوار غزه از هوا و زمین 
و دریا حمله ور شدند. رژیم اسرائیل که در طی چندین دهه گذشته 
به فواصل کوتاه با حمله به غزه، اقدام به کشتار می کرد و در کرانه 
فلسطینی  مبارزان  به کشتار  با سرکوب شدید، دست  نیز  باختری 
می زد، این بار با شدت بسیار بیشتر و جنایات جنگی وسیع، مردم نوار 
غزه را هدف جنایت های خود قرار داد. بنابر اظهارات سخنگوی وزارت 
بهداشت غزه، آمار شهدای فلسطینی تاکنون به 2۶ هزار و ٨3 نفر و 

شمار مجروحان نیز به ۶4 هزار و4٨۷ نفر رسیده است.

تروئیکای اروپا در بیانیه ای مشترک به 
پرتاب ماهواره ثریا واکنش نشان دادند.

و  فرانسه  انگلیس،  اروپایی  کشور  سه 
آلمان با انتشار بیانیه ای به اقدام هفته 
گذشته ایران برای پرتاب موفقیت آمیز 
ماهواره ثریا با ماهواره بر قائم 100 به 
نشان  واکنش  کیلومتری   ۷50 مدار 
چراکه  کردند،  محکوم  را  آن  و  دادند 
به گفته آنها، این ماهواره بر از فناوری 
ضروری برای توسعه سیستم موشکی 

بالستیک دوربرد استفاده می کند.
موشکی  محدودیت های  اینکه  باوجود 
رسیده  پایان  به  این  از  پیش  ایران 
بیانیه  ادامه  در  اروپا  تروئیکای  است، 
علی رغم  ایران  شدند:  مدعی  خود 
برای  بین المللی  مکرر  درخواست های 
توقف آن و پس از سال ها نادیده گرفتن 
محدودیت های سازمان ملل به توسعه 

برنامه موشکی خود ادامه می دهد.

همچنیـن در ایـن بیانیـه ادعـا شـده 
دسـت  ایـن  از  پرتاب هایـی  اسـت: 
بـه ایـران امـکان آزمایـش فنـاوری 
بـرای  می توانـد  کـه  می دهـد  را 
موشـک های  برنامـه  بیشـتر  توسـعه 
بالسـتیک خـود کـه تهدیـدی مهـم 
بـرای امنیـت منطقـه ای و بین المللی 
سـه  ایـن  کنـد.   اسـتفاده  اسـت، 
کشـور اروپایـی بـا تکیه بـر ادعاهای 

برنامـه  علیـه  خـود  بی اسـاس 
مدعـی  ایـران  هسـته ای  صلح آمیـز 
شـدند: مـا نگرانی های دیرینـه ای در 
مـورد فعالیت هـای ایـران در رابطـه 
بالسـتیک  موشـک  فناوری هـای  بـا 
بـه حمـل سـلاح  قـادر  کـه  داریـم 
هسـته ای هسـتند. ایـن نگرانی هـا با 
توسـعه برنامـه هسـته ای ایـران کـه 
فراتـر از همـه توجیهـات غیرنظامـی 

می یابـد. افزایـش  اسـت،  معتبـر 
با  نیز  بیانیه  این  پایانی  بخش  در 
است  شده  ادعا  ایران  علیه  اتهام زنی 
و  فرانسه  انگلیس،  دولت های  که 
آلمان همچنان متعهد هستند که هر 
جلوگیری  برای  را  دیپلماتیکی  گام 
هسته ای  سلاح  به  ایران  دستیابی  از 
بردارند و ایران را به خاطر فعالیت های 
بی ثبات کننده اش در منطقه و در سطح 

بین المللی پاسخگو نگه دارند.
با  گذشته  شنبه  روز  ثریا  ماهواره  
 ۷50 مدار  به   100 قائم  ماهواره بر 
ماهواره بر  این  شد.  پرتاب  کیلومتری 
 100 تا  محموله هایی  حمل  قابلیت 
پرتاب  سومین  در  و  دارد  را  کیلوگرم 
آزمایشی خود، یک محموله تحقیقاتی 
در  را  کیلوگرمی   50 تقریبی  جرم  با 
مدار ۷50 کیلومتری زمین قرار داد و 

و رکورد جدیدی را ثبت کرد.

واكنش تروئيکای اروپا به پرتاب ماهواره ثریا

عضو فراکسیون انقلاب مجلس:
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اقتـصاد 3
اخبار کوتاه اقتصادیگزارش اقتصادی

رشد بهره وری نفت اقتصاد كشور را متحول می كند

یک کارشناس انرژی با بیان اینکه افزایش بهره وری در صنعت نفت 
تاثیر مستقیمی بر رشد اقتصادی دارد، گفت: بهره وری به معنای تحقق 
همزمان اثربخشی کارایی است و زمانی که فروش نفت افزایش پیدا 
می کند، به همان تناسب ارزآوری در کشور بهبود می یابد. علی قنبری 
با بیان اینکه ایران یکی از دارندگان ذخایر عظیم نفت و گاز است، 
اظهار کرد: به همین دلیل بخشی از اقتصاد ما مبتنی بر نفت خام است 
و یکی از منابع اصلی درآمدزایی برای کشور به شمار می آید. وی با 
اشاره به اینکه نفت بخش قابل توجهی از اقتصاد کشور را تشکیل می 
دهد، خاطر نشان کرد: به دلیل اینکه اقتصاد کشور وابستگی به نفت 
دارد، بهره وری در رشد اقتصادی تاثیر به سزایی دارد. این کارشناس 
انرژی با بیان اینکه در صورتی که بهره وری در بخش نفت افزایش 
پیدا کند، تاثیر مثبتی بر سایر بخش های اقتصادی بر جای می گذارد، 
گفت: سیاست دولت سیزدهم در حوزه بازمعماری تجارت انرژی با 
وجود تحریم ها جواب داده و همین موضوع نیز موجب رشد اقتصادی 
کشور شده، یکی از مهم ترین موفقیت های دولت رشد صادرات نفت 
بوده است، طی این مدت شاهد توسعه صادرات و افزایش تولید نفت 
بوده ایم، تاجایی که تولید به مقادیر قبل تحریم نزدیک شده و می توان 
اعلام کرد که تحریم ها بی اثر شده است. قنبری با بیان اینکه علاوه  بر 
این، صادرات غیر نفتی در ایران نیز رشد کرده است، گفت: صادرات 
یکی از مهم ترین عوامل رشد اقتصادی است، هرچه میزان صادرات 
افزایش یابد، بیشتر شاهد توسعه و رشد اقتصادی در کشور خواهیم 
بود، بر اساس پیش بینی های صورت گرفته این رشد ادامه خواهد داشت.

حمایت وزارت صمت از محصولات ساخت داخل
انجمن جهانی فولاد در تازه ترین گزارش 
خود اعلام کرد: صنایع فولاد سازی ایران 
دی  تا 10  آذر   10( امسال  »دسامبر« 
1402( با تولید 2 میلیون و 900 هزار 
تنُ فولاد خام به رکورد تولید سالیانه 31 

میلیون و یکصد هزار تنُ رسید.
میزان  در گزارش  فولاد  انجمن جهانی 
ماه  برای  خام  فولاد  جهانی  تولید 
تا  آذر   10( میلادی  »دسامبر« 2023 
و ۷00  میلیون  دی 1402( 135   10
هزار تنُ اعلام کرد که 5.3 درصد نسبت 
به تولید »دسامبر« سال 2022 کاهش 
اساس  بر  که  سند  این  است.  داشته 
اطلاعات گزارش شده ۷1 کشور تولید 
کننده فولاد به این انجمن گردآوری شده 
است، نشان می دهد که با وجود کاهش 
تولید 2 کشور چین و آلمان در دسامبر 
امسال، بقیه کشورهای تولید کننده اصلی 
آمریکا،  هند،  ژاپن،  شامل  جهان  فولاد 
و  برزیل  ترکیه،  جنوبی،  کره  روسیه، 
ایران در ماه »دسامبر« امسال نسبت به 
همین ماه در سال گذشته رُشد تولید 
را تجربه کرده اند که ایران پس از ترکیه 
بیشترین رشد تولید را در بین 10 تولید 
کننده برتر جهان داشته است. گزارش 
رُشد  از  حکایت  فولاد  جهانی  انجمن 
نقطه به نقطه 12.1 درصدی تولید فولاد 
ایران در ماه »دسامبر« دارد. براساس این 
گزارش، صنعت فولاد ایران با ثبت تولید 
2 میلیون و 900 هزار تنُ فولاد خام در 
ماه »دسامبر«، از نظر میزان تولید ماهیانه 
در رتبه هشتم فولادسازان برتر جهان قرار 
دارد هرچند که از نظر تولید کل در 12 
ماهه منتهی به »دسامبر«، ایران با تولید 
تنُ کماکان  هزار  یکصد  و  میلیون   31

دهمین فولادساز برتر جهان است.
تولید 2 میلیون و 900 هزار تنُی فولاد 

خام در »دسامبر« امسال )10 آذر تا 10 
دی1402( بار دیگر نشان داد، در صورت 
نبود محدودیت تامین برق و گاز، صنایع 
فولاد ایران این ظرفیت را دارد که به رتبه 
هشتم و یا حتی هفتم برترین فولادسازان 

جهان صعود کند.
ایران همچنان در میان ۱0 فولادساز 

برتر جهان است
بر اساس آخرین گزارش »میزان تولید 
توسط  شده  تهیه  خام«  فولاد  جهانی 
انجمن جهانی فولاد، تولید فولاد ایران 
در 12 ماه منتهی به انتهای »دسامبر« 
2023 به 31 میلیون و 100 هزار تنُ 
 10 میان  در  همچنان  ایران  و  رسید 
فولادساز برتر جهان قرار دارد.نزدیک ترین 
رقیبان ایران بین 10 فولادساز برتر جهان 
به ترتیب برزیل، ترکیه و آلمان هستند، 
ماهه 2023،  در 12  که  طوری   به  ب 
برزیل با تولید 31 میلیون و 900 هزار 
تنُ، ترکیه با تولید 33 میلیون و ۷00 
هزار تنُ و آلمان با تولید 35 میلیون و 
400 هزار تنُ فولاد خام، رتبه های هفتم 
تا نهم تولید فولاد خام جهان را به خود 
میزان  تغییرات  دادند.درصد  اختصاص 
تولید فولاد در ماه  »دسامبر« سال 2023 
نسبت به همین ماه در سال پیش از آن 

نشان می دهد: بیشترین افزایش مربوط به 
2 کشور ترکیه و ایران است که ترکیه 
رُشد 21.2 درصدی و ایران رُشد 12.1 
درصدی را تجربه کردند و در رتبه های 
بعدی هند با 9.5 درصد و ایلات متحده 
با افزایش ۷.۶ درصد و پس از آن روسیه 
با 4.3 درصد افزایش تولید در جایگاه های 
بعدی بیشترین »افزایش نقطه به نقطه« 
در مقایسه ماه »دسامبر« امسال نسبت به 

ماه »دسامبر« سال قبل قرار دارند.
شده  تولید  خام  فولاد  درصد   59

خاورمیانه در ایران تولید می شود
کشورهای تولید کننده فولاد در خاورمیانه 
که شامل ایران، قطر، عربستان سعودی و 
امارات متحده عربی هستند، »دسامبر« 
امسال در مجموع چهار میلیون و 900 
که  کردند  تولید  خام  فولاد  تنُ  هزار 
9.۶ درصد افزایش نسبت به تولید ماه 
»دسامبر« 2022 را نشان می دهد و 59 
درصد فولاد خام تولید شده در خاورمیانه 

از آن جمهوری اسلامی ایران است.
افزایش  که  باورند  این  بر  کارشناسان 
12.1 درصدی تولید فولاد خام ایران در 
ماه »دسامبر« امسال نسبت به همین ماه 
در سال پیش، عامل اصلی افزایش 9.۶ 
درصدی تولید فولاد خاورمیانه است، زیرا 

حدود 2 سوم فولاد تولیدی در خاورمیانه 
در ایران تولید می شود.

صنعت  موفقیت  در  اصفهان  نقش 
فولاد کشور

بی شک سهم استان اصفهان در تولید 
خام  فولاد  تنُ  هزار  و 900  میلیون   2
تولیدی کشور در ماه »دسامبر« امسال 
که موجب شد جایگاه صنعت فولاد ایران 
بین 10 تولیدکننده جهانی فولاد حفظ 
شود و از نظر تولید ماهانه کشورمان بعد از 
ترکیه به رتبه هشتم در تولید فولاد برسد، 
بسیار مهم و اثرگذار است و شرکت های 
در  پرُرنگی  نقش  اصفهان  سازی  فولاد 

کسب این موفقیت داشته اند.
هم اکنون میزان تولید فولاد در ایران به 
در سال  تنُ  هزار  یکضد  و  میلیون   31
رسیده است که بیش از 40 درصد آن 
در  شود،  می  تولید  اصفهان  استان  در 
افق چشم انداز 1404، مقرر شده است، 
ایران 55 میلیون تنُ ظرفیت تولید فولاد 
از  فولاد  صادرات  میزان  و  باشد  داشته 
9.5 میلیون تنُ فعلی به 15 میلیون تنُ 
در سال افزایش پیدا کند. چُدن، آهن و 
استان اصفهان  بیشترین صادرات  فولاد 
محصولات  حتی  و  می دهد  تشکیل  را 
تولیدی از آهن و چُدن نیز رتبه سوم، در 
بین اقلام صادراتی استان را دارند.  انجمن 
از  یکی   )worldsteel( فولاد  جهانی 
بزرگترین و پویاترین انجمن های صنعتی 
در جهان است که تمامی کشورهای بزرگ 
تولید کننده فولاد در آن عضویت دارند. 
این انجمن نماینده تولید کنندگان فولاد، 
ای صنعت  منطقه  و  ملی  های  انجمن 
فولاد و موسسات تحقیقاتی فولاد است و 
اعضای آن شامل ۷1 کشور تولید کننده 
فولاد هستند که میزان تولید خود را به این 

انجمن گزارش می دهند.

خانه های لوکس بالای 35 میلیارد تومان، طبق لایحه بودجه 1403، مشمول مالیات به 
میزان 2 در هزار است که نشان دهنده عزم دولت سیزدهم در دریافت مالیات از لوکس 
نشینان در راستای مالیات ستانی عادلانه است. نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
بررسی جزئیات لایحه بودجه 1403، مالیات بر خانه های لوکس را تصویب کردند. بر 
اساس لایحه بودجه 1403، زمین های فاقد اعیانی دارای کاربری مسکونی، اداری و تجاری، 
باغ ویلاهای مجاز )با احتساب عرصه و اعیان( و واحدهای مسکونی که ارزش هریک از 
آنها بیش از 350 میلیارد ریال باشد، مازاد بر این مبلغ مشمول مالیات به میزان 2 در هزار 
ارزش می شود. واحدهای مسکونی و باغ ویلاهای در حال ساخت، مشمول این مالیات 

نیست. باغ ویلاهای غیرمجاز تا زمان دریافت پروانه ساخت یا اجرای حکم کمیسیون 
موضوع ماده )3( قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغ ها مصوب سال 13۷4 با اصلاحات 
بعدی و کمیسیون های ماده )99( یا ماده )100( قانون شهرداری ها حسب مورد مشمول 
جریمه ای معادل دو برابر مالیات باغ  ویلاهای مجاز است.سال گذشته خانه هایی که بالایی 
20 میلیارد تومان ارزش داشتند، به عنوان خانه لوکس شناسایی می شدند که این رقم 
در بودجه 1403 به 35 میلیارد تومان رسید. همچنین مالکان خانه های با بیش از 10 
میلیارد تومان در سال 1400 ، خانه های بالای 15 میلیارد تومان در سال 1401 و خانه 
هایی با ارزش بیش از 20 میلیارد تومان مشمول مالیات بر خانه های لوکس می شدند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور با 
تاکید بر اینکه ارتباط با حلقه های میانی 
و مردمی توسط تمام دستگاه های اجرایی 
باید توسعه یابد، گفت: کاهش کسری تراز 
عملیاتی بودجه، کاهش وابستگی بودجه 
به سمت درآمدهای  نفت و حرکت  به 
اصلاحی  ویژگی های  جمله  از  پایدار، 

بودجه سال آینده است.
فعالان  با  نشست  در  منظور«  »داود   
انقلاب  فرهنگی  جبهه  فرهیختگان  و 
اسلامی که شامگاه دوشنبه دوم بهمن ماه 
برگزار شد، اظهار کرد: سازمان برنامه و 
بودجه کشور برای ایفای مأموریتش باید 
رابطه گفتمانی خود با جریان انقلاب را 
تقویت و بررسی کند که چه سازوکاری 
برای تقویت این رابطه پیدا کنیم تا در 
بخش  ظرفیت های  مأموریت ها،  انجام 
بخورند  پیوند  هم  به  دولت  با  مردمی 
و هم افزایی ایجاد شود؛ در این صورت، 
نتایج خوبی حاصل خواهد شد. سازمان 
برنامه و بودجه به لحاظ نیروی انسانی و 
سازماندهی کارها و ارتباط با بدنه دولت، 
توان بالایی دارد و یکی از قدیمی ترین 
دولت  دیوانسالاری  نظام  در  تشکیلات 
است، البته در مراحل مختلف شکل گیری 
و تکوین این سازمان از ابتدای تأسیس 
تاکنون، نوساناتی در ایده ها و گفتمان ها، 
وجود داشته است که برآیند این تجربه ها، 

یک دانش انباشته ارزشمند است.
راه  و  کشور  مشکلات  همه  ریشه 
حل همه مسائل در سازمان برنامه و 

بودجه است
اینکه  به  اشاره  با  رئیس جمهور  معاون 
ریشه همه مشکلات کشور و راه حل همه 
بودجه  و  برنامه  در سازمان  نیز  مسائل 
است، بیان کرد: این سازمان به عنوان قوه 
عاقله دولت، یکی از سازمان هایی است که 
توان بسیار بالایی برای حل مسائل کشور 
دارد و با مسئله شناسی کارشناسانه، در 
جهت حل مسائل کشور، تدبیر و تلاش 
تدبیر خود  و  برنامه می دهد  و  می کند 
برای مسائل کشور را در قالب بودجه های 

سالانه به اجرا در می آورد.
در  ممتاز،  ظرفیت  این  گفت:  منظور 
وجود  کشور  بودجه  و  برنامه  سازمان 
دارد و ما در این سازمان، رابطه رفت و 
در  یعنی  داریم؛  دستگاه ها  با  برگشتی 
اطلاعات  دستگاه ها  از  برنامه ها،  تدوین 
می گیریم و در مرحله اجرای برنامه ها از 

سوی دستگاه ها، بر آن نظارت می کنیم.
برنامه هفتم بر مبنای اولویت بندی 

مسائل کشور تدوین شده است
رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه 
در تدوین برنامه هفتم، رویکرد متفاوتی 
در پیش گرفته شد و تلاش کردیم که 
حل  مبنای  بر  برنامه  تدوین  و  تنظیم 
مسائلی باشد که در سیاست های کلی 
ابلاغی شناسایی شده بود، تاکید کرد: در 
چارچوب ابلاغ شده به سازمان برنامه و 
بودجه کشور، بخش عمده ای از مسائل 
و چالش های کشور، مسائل اقتصادی و 
در حوزه هایی مانند رشد اقتصادی، تورم، 
ناترازی انرژی، صندوق های بازنشستگی، 

آب و مواردی از این دست است.
وی ادامه داد: در سازمان برنامه و بودجه 
اقدامات  از  مجموعه ای  که  شد  تلاش 
مسئله  حل  مدل  اساس  بر  اصلاحی 
برای رفع این چالش ها تعریف شود و در 
جای جای برنامه، نگاه این بوده که حتماً 
رویکردها و تدابیر مقام معظم رهبری و 
سیاست های کلان نظام پیاده سازی شود.

هفتم،  برنامه  تدوین  در  گفت:  منظور 
نظرات دستگاه ها گردآوری و بر اساس 
دانش انباشته موجود در سازمان برنامه و 
بودجه کشور، این لایحه تدوین و به دولت 

و مجلس تقدیم شد.
با اشاره  رئیس سازمان برنامه و بودجه 
به اینکه یکی از امتیازات لایحه بودجه 
1403، وجود ارتباط منطقی با اصول و 
رویکردهای اتخاذ شده در لایحه برنامه 
هفتم است، بیان داشت: تلاش کردیم بر 
اساس آنچه که در برنامه هفتم آورده ایم، 

در تدوین بودجه 1403 در نظر بگیریم.
سال  بودجه  ساختار  اصلاح  دولت 
۱40۳ بر مبنای تکالیف برنامه هفتم 

آغاز کرد
وی با بیان اینکه دولت اصلاح ساختار 
تکالیف  مبنای  بر   1403 سال  بودجه 
است، گفت:  کرده  آغاز  را  هفتم  برنامه 
کاهش  بودجه،  عملیاتی  تراز  کاهش 
حرکت  و  نفت  به  بودجه  وابستگی 
جمله  از  پایدار،  درآمدهای  سمت  به 
ویژگی های اصلاحی بودجه سال آینده 
تدوین  فرایند  در  افزود:  منظور  است. 
بودجه سال آینده کل کشور، سهم بندی 
و  بررسی  مختلف،  بخش های  بودجه 
را  متوازن سازی سهم ها  و  بازنگری شد 
در پیش گرفتیم که یکی از بخش های 

مظلوم در بودجه، بخش فرهنگ بود.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با تأکید 
بخش  مسائل  جبران  لزوم  بر  دوباره 
فرهنگ در بودجه، بیان کرد: برای رعایت 
عدالت بین استانی و متوازن سازی سهم 
بخش های مختلف در بودجه، ساماندهی 
ردیف ها را در پیش گرفتیم و ردیف های 
دستگاه ها  بودجه  ذیل  در  را  متفرقه 
متولی  گفت:  وی  کردیم.  ساماندهی 
حوزه فرهنگ در کشور، وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامی است و بخش اصلی بودجه 
فرهنگی کشور در اختیار این وزارتخانه 
برنامه  سازمان  رویکرد  می گیرد.  قرار 
و بودجه، اعتماد به دستگاه هاست و با 
توجه به ظرفیت های بسیار خوب موجود 
در دستگاه ها، ضمن تعریف چارچوب ها و 
کلیات، در جزئیات بودجه در نظر گرفته 
شده برای دستگاه ها، نباید وارد شویم و 
در عین حال، باید نظارت های بودجه ای 
رعایت شود. منظور با بیان اینکه تلاش 
از  را  بودجه  و  برنامه  سازمان  می کنیم 
سازمانی که در حال چانه زنی بودجه ای 
با دستگاه هاست، تغییر دهیم، گفت: در 
چنین جلساتی نیز به دنبال شناسایی 
نیازمندی های واقعی دستگاه ها هستیم 
تا پس از شناسایی آنها، منابع لازم را 
دستگاه ها  بودجه  در  نیازها  آن  برای 
ببینیم و تخصیص بودجه مورد نیاز را 

دستگاه ها انجام بدهند.
ارتباط با حلقه های میانی و مردمی 
توسط تمام دستگاه های اجرایی باید 

توسعه یابد
معاون رئیس جمهور با اشاره به ضرورت 
تقویت حلقه های میانی و مردمی به عنوان 
یکی از رویکردهای تحولی، تاکید کرد: در 
مجموع باید به این سمت برویم که خود 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی پس از 
تخصیص اعتبارات، ارتباط با حلقه های 
مردمی سازی  تا  دهد  انجام  را  میانی 
کارها که یکی از رویکردهای اصلی دولت 

سیزدهم است، به خوبی پیش برود.
سایر دستگاه های اجرایی نیز مسئولیت 
ارتباط با حلقه های میانی و مردمی را در 
حوزه کاری خود به عهده دارند و رویکرد 
سازمان برنامه و بودجه، درگیر شدن در 
ایجاد این ارتباط نیست. چرا که این کار 
ما در  از وظایف دستگاه ها می دانیم.  را 
وظیفه  کشور،  بودجه  و  برنامه  سازمان 
خود می دانیم با دعوت از فعالان فرهنگی 
جبهه انقلاب اسلامی و شناسایی نیازها 
و  نیازها  مطالبه گر  آنها،  اولویت های  و 
دغدغه های جامعه و جبهه انقلاب باشیم.

تولید سالیانه فولاد خام ایران از مرز ۳۱ میلیون تنُ گذشت

سهم خانه های لوکس از مالیات چقدر است؟

اصلاح ساختار بودجه ۱40۳ بر مبنای تکاليف برنامه هفتم است

گسترش روابط تجاری و صنعتی با ازبکستان

تجارت 9.5 ميليارد دلاری ایران و تركيه 
در ۱0 ماه امسال

توقف خام فروشی و تحقق رشد اقتصادی با 
توسعه پالایشگاه های فراسرزمينی 

معاون صنایع ماشین آلات و تجهیزات وزارت صنعت، معدن و تجارت 
با اشاره به حمایت وزارت صمت از محصولات ساخت داخل، گفت: 
در  موسوی«  محمد  »سید  است.  سفارشات  تجمیع  کار  مهمترین 
حاشیه مراسم افتتاح برنر بویلر مشعل های صنعتی مپنا افزود: وقتی 
بر اساس قانون حمایت حداکثری اجازه خرید محصول مشابه داده 
نشود، شرکت های داخلی خریدار محصولات داخلی می شوند و این 
تجمیع سفارشات بازار خوبی برای تولیدکنندگان داخلی ایجاد می 
کند. وی بیان داشت: امروز به سمت تولید پکیج های فرایندی رفته 
ایم و بر اساس قانون حمایت حداکثری از ساخت داخل و محدودیت 
واردات محصولات مشابه ساخت داخل، این مهم بیشتر دنبال می شود. 
موسوی گفت: همچنین امروز شاهد فناوری جدیدی در مپنا هستیم، 
اختیار شرکت های  انحصار طراحی و ساخت آن در  محصولی که 
آلمانی، فرانسوی و هلندی بود، اما این محصول در کشورمان توسط 

مهندسان و نخبگان ایرانی طراحی، ساخت و رونمایی شد.
کاهش ۳0 درصدی ارزبری با ساخت برنر بویلر مشعل های صنعتی

در این مراسم، مدیرعامل شرکت مهندسی و ساخت بویلر و تجهیزات 
کاهش 30  صنعتی،  بویلرهای  برنر  این  ساخت  داشت:  اظهار  مپنا 
به  این مدل نسبت  اینکه  به دنبال دارد، ضمن  را  ارزبری  درصدی 
مدل مشابه خارجی خود ارزان تر است. »فردین شهریاری« با اشاره 
به اینکه این مشعل مربوط به بویلرهایی است که در صنایع پالایشی 
و پتروشیمی و بعضا نیروگاهی مورد استفاده قرار می گیرد، افزود: 
نزدیک به ۷0 تا ۷5 درصد تجهیزات این مشعل های هوا در داخل و 
با تجربه مهندسان ایرانی انجام می شود. وی درباره مزیت ساخت این 
 Low مشعل های هوا یا برنربویلرهای صنعتی، گفت: این مشعل ها
NOx است، یعنی آلودگی کمتری تولید می کند و حافظ محیط 
زیست است. شهریاری خاطرنشان کرد: به طور معمول در هر بویلری 
که در صنایع مورد استفاده قرار می گیرد، از 2 تا 4 مشعل داخل کوره 
بویلرها استفاده می شود و ظرفیت طراحی این مشعل بویلرها 30 تا 
100 مگاوات است. وی درباره سوخت مورد نیاز این مشعل ها، اظهار 
داشت: اکنون سوخت مورد نیاز آن گاز و گازوئیل است و در چند ماه 

آینده از سوخت هیدروژنی آن نیز رونمایی خواهد شد.
مدیرعامل شرکت مهندسی و ساخت بویلر و تجهیزات مپنا درباره 
سرمایه گذاری اولیه برای ساخت این محصول در مپنا گفت: سرمایه 
حدود  و  بود  آن  خارجی  اولیه  تجهیزات  خرید  برای  اولیه  گذاری 
100 هزار یورو برای تولید زیرساخت ها آن هزینه شده است. وی 
بیان داشت: در مرحله تولید انبوه این محصول هستیم و تاکنون چهار 
عدد از این محصول تولید شده و آماده ارسال به پروژه های مپناست.

شهریاری به فروش صادراتی آن نیز اشاره کرد و اعلام کرد: در ابتدا 
کار بازاریابی آن هم به طور همزمان انجام شده است و با انجام آزمایش 
موفقیت آمیز آن کار تولید و صادرات نیز دنبال خواهد شد. وی اضافه کرد: 
مپنابویلر در تلاش است تا با انجام تحقیق و توسعه گسترده به همراه 
فراهم کردن زیرساخت های لازم در حوزه ساخت برنر با ظرفیت های بالا، 
برخورداری از سوخت های مختلف و همچنین آلایندگی مناسب، جایگاه 

مناسبی در این زمینه نسبت به رقبای خارجی خود کسب کند.

به گفته یک کارشناس حوزه انرژی، اگر به سمتی برویم که از محل 
درآمد های نفتی، پالایشگاه های فراسرزمینی زیادی  ایجاد و ایران در 
از خام  و  نداریم  ما دیگر صادرات نفت خام  سهام آن سهیم شود، 
فروشی پرهیز کرده ایم.  جواد نوفرستی با اشاره به رشدی که در بخش 
نفت اتفاق افتاده است، اظهار داشت:  موفقیت ها و دور زدن های تحریم 
و یا خنثی کردن تحریم، فقط موفقیت در افزایش فروش نفت خام 
است که منجر به افزایش درآمد ارزی کشور شده است، اما در صورتی 
که درآمد حاصل از فروش نفت به درستی هزینه شود، می تواند به 
رشد اقتصادی کشور بینجامد. وی ادامه داد: با برداشت نفت خام و 
صادرات آن و افزایش قیمت آن، خوش خیالی است که امیدوار باشیم 
روزی برسد که دیگر نیازی به صادرات نفت خام و خام فروشی نداشته 
باشیم ، اگر به سمتی برویم که از محل درآمد های نفتی، پالایشگاه های 
فراسرزمینی  ایجاد و ایران در سهام آن سهیم شود، ما دیگر صادرات 

نفت خام نداریم و از خام فروشی پرهیز کرده ایم.

هیات تجاری ایران پیش از سفر وزیر صنعت، معدن و تجارت به ازبکستان 
به این کشور سفر کرد و با بازدید از مرکز تجاری ایران در ازبکستان و 
شرکت های ازبکی، پیش مذاکراتی برای گسترش روابط تجاری و صنعتی 
انجام داد. به گزارش سازمان توسعه تجارت ایران، »اکبر گداری« مدیرکل 
دفتر روسیه و قفقاز سازمان توسعه تجارت با اشاره به سفر رئیس جمهوری 
به ازبکستان در آبان ماه در اجلاس سران اکو و دیدار با رئیس جمهور 
ازبکستان گفت: در راستای تفامات انجام شده، وزیر صمت نیز در راس 
هیاتی به منظور توسعه روابط تجاری به ازبکستان سفر کرد. به گفته وی، 
این سفر در راستای دعوت وزیر اقتصاد و سرمایه گذاری ازبکستان انجام 
شد و پیگیری موضوع تجارت ترجیحی با ازبکستان در دستور کار مقامات 
کشور قرار دارد.گداری افزود: هیات تجاری ایرانی در حوزه های خودرو، 
معدن، لوازم خانگی، تجهیزات پزشکی، خدمات فنی و مهندسی و انرژی و 
در قالب بیش از ۲۰ شرکت و با حضور چهار معاون وزیر به ازبکستان سفر 
کرده است. مدیرکل دفتر روسیه و قفقاز سازمان توسعه تجارت همچنین 
ادامه داد: بازدید از مرکز تجاری ایران در ازبکستان و آشنایی شرکت ها 
با فضای این مرکز و امکانات و تسهیلات موجود، بخشی از برنامه سفر 
به این کشور بود. به گفته وی، در این سفر و در قالب دیدارهای انجام 
شده، تفاهماتی در حوزه لوازم خانگی و تجهیزات پزشکی به منظور تولید 
مشترک و سرمایه گذاری انجام شد. در ادامه همچنین برخی شرکت ها 
در حوزه خودرو، معدن و تجهیزات پزشکی از مرکز نوآوری ایران بازدید 
و تفاهام هایی انجام گرفت. گداری با بیان اینکه موضوع تجارت ترجیحی 
با ازبکستان مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت، گفت: در این سفر 
چهار کمیته معدن، خودرو، تجارت و صنعت و خدمات به سرپرستی 
چهار معاون وزیر تشکیل شد. همچنین در حوزه معدن با حضور معاون 
معدنی وزارت صمت، جلساتی برگزار شد و از معادن ازبکستان بازدید به 
عمل آمد.مدیرکل دفتر روسیه و قفقاز سازمان توسعه تجارت ادامه داد: 
مدیران  همراه  به  صمت  وزارت  خودرویی  معاون  خودرو،  حوزه  در 
خودروسازان بزرگ کشور و انجمن قطعه سازان دیدارهایی با مقام های 
ازبکستانی داشتند و از یکی از شرکت های خودروسازی این کشور 
بازدید و تفاهم هایی در حوزه خودرو و قطعه سازی انجام شد.همچنین 
در این سفر هیات تجاری ایرانی جلساتی را با اتاق بازرگانی، انجمن های 
ذی ربط، اتحادیه نساجی، تجهیزات پزشکی و ازبکستان در دستور کار 

داشت و بازدیدها و تفاهم هایی در این راستا انجام شد.

به گفته رئیس کل گمرک ایران،  تجارت ایران و ترکیه در ۱۰ ماه سال 
جاری به میزان ۱۰ میلیون و ۲۹۷ هزار تن و به ارزش ۹ میلیارد و ۵۴۱ 
میلیون دلار بوده است. یکی از سیاستهای دولت،  گسترش روابط تجاری 
با کشورهای همسایه و انجام تجارت با ارزهای محلی و ملی به جای ارز 
دلار است. در پی سفر اخیر رئیس جمهور به ترکیه ، خبرنگار فارس 
سوالاتی مبنی بر جزئیات تجارت ایران و ترکیه از رئیس گمرک پرسید 
که در پاسخ،  محمد رضوانی فر معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک 
ایران، در مورد میزان صادرات ایران به کشور ترکیه در ۱۰ ماه امسال 
گفت: در این مدت ۶ میلیون و ۷۵۱ هزار تن کالا به ارزش ۳ میلیارد و 
۴۹۸ میلیون دلار به ترکیه صادر شده است. رضوانی فر گفت: این میزان 
کالاهای صادراتی به لحاظ وزنی و ارزشی به ترتیب ۴۷.۵۱ درصد و 

۴۷.۱۱ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش نشان می دهد.
به گفته وی، در این مدت ۳ میلیون و ۵۴۶ هزار تن کالا به ارزش ۶ 
میلیارد و ۴۴ میلیون دلار از ترکیه وارد کشور شده است که به لحاظ 
وزن ۱۶.۹۳ درصد و از حیث ارزش ۱۸.۷۴ درصد افزایش داشته است.

 وی در مورد آمار میزان ترانزیت خارجی ورودی از کشور ترکیه و 
خروجی به مقصد این کشور اظهار داشت: میزان ترانزیت خارجی ورودی 
از کشور ترکیه در ۱۰ ماهه سال جاری به میزان یک میلیون و ۱۳۵ هزار 
تن و میزان ترانزیت خارجی خروجی به مقصد کشور ترکیه ۶۹۷ هزار 
تن بوده است که میزان ترانزیت خارجی ورودی از کشور ترکیه نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۱۳.۸۲ درصد و میزان ترانزیت خارجی خروجی 
به مقصد این کشور ۱۷ درصد کاهش داشت. معاون وزیر اقتصاد و 
رئیس کل گمرک ایران در خصوص دو قلم عمده کالای صادراتی 
به ترکیه گفت: گاز طبیعی مایع شده به ارزش ۹۵۵ میلیون دلار 
و اوره به ارزش ۶۱۶ میلیون دلار دو قلم عمده کالاهای صادراتی 
به ترکیه در ۱۰ ماهه امسال بوده است. عمده ترین اقلام وارداتی از 
کشور ترکیه در ۱۰ ماهه امسال به کالاهایی همچون طلا به اشکال 

خام، روغن دانه آفتابگردان و تراکتور ها اختصاص داشت.

آخرین گزارش انجمن جهانی فولاد؛

رئیس سازمان برنامه و بودجه:
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70 هزار تنُ فلفل دلمه ای از اصفهان
 به روسيه صادر شد

امام جمعه اصفهان: قدرت یک حکومت، 
پشتوانه مردمی آن است

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت: قدرت واقعی 
یک حکومت، پشتوانه مردمی آن است از این رو دشمنان کشورمان 
به دنبال کاهش مشارکت در انتخابات هستند اما باز هم با حضور ملت 

در صحنه ناکام خواهند ماند.
آیت الله سیدیوسف طباطبایی نژاد در خطبه های نماز جمعه این هفته 
اصفهان در مُصلای امام خمینی )ره( افزود: اطاعت از ولی امر مسلمین 
رمز پیروزی ملت است و امیدواریم امسال نیز شاهد یک انتخابات با 

شکوه باشیم و بار دیگر دشمنان را ناامُید کنیم.
به  بزرگان دعوت  که همه  زمانی  کرد:  تصریح  اصفهان  امام جمعه 
مشارکت در انتخابات می کنند نباید به ناامُیدکنندگان جامعه توجه 
در  مردم  مشارکت  کاهش  موجب  نباید  نامربوط  و حرف های  کرد 
انتخابات شود.وی با بیان اینکه اگر کسی در انتخابات شرکت نکند 
التزام عملی به اسلام ندارد، تاکید کرد: انتخاب نماینده مجلس از 
اهمیت بالایی برخوردار بوده و لازم است درباره انتخاب یک نماینده 
اصلح، انقلابی و متدین تحقیق شود. آیت الله طباطبایی نژاد همچنین 
علامت  سه  دارای  تقوا  با  انسان  می فرمایند  امیرالمونین)ع(  گفت: 
به دنیا و غنیمت شمردن فرصت  نبودن  وابسته  اخلاص در عمل، 
است. وی یادآور شد: مؤمن نباید کینه ورزی کند و باید از مال خود 
به نیازمندان ببخشد زیرا انِفاق در زمان توانمندی یکی از آموزه های 
اسلام است. نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت: 
افتخار ما این است که شیعه حضرت علی )ع( هستیم و لازم است 
وظیفه خود را انجام دهیم، شیعه کسی است که همراه حضرت علی 
)ع( باشد و مسیر ایشان را طی کند. آیت الله طباطبایی نژاد افزود: 
فضائل  از  نیز  که حتی دشمنان  است  امیرالمؤمنین)ع( شخصیتی 
ایشان تعریف می کردند، امیدواریم خداوند ما را از شیعیان خالص 
حضرت علی)ع( قرار دهد.  پیش از خطبه های نماز جمعه این هفته 
ادوار  نماینده  سالک  احمد  والمسلمین  حجت الاسلام  نیز  اصفهان 

مجلس شورای اسلامی در باره انتخابات سخنرانی کرد.
حجت الاسلام سالک گفت: مردم می دانند که با انتخاب اصلح، گشایش 
در حل مشکلات کشور صورت می گیرد و از این رو ملت بابصیرت ایران 
از ابتدای انقلاب اسلامی در همه صحنه ها حاضر بودند. وی با بیان 
اینکه نگرانی ها و سختی ها مانع از حرکت بزرگ نیست، افزود: با حضور 
در انتخابات و انتخاب اصلح می توانیم تمام سختی ها را برطرف کنیم.

انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری روز جمعه 11 اسفند سالجاری در سراسر 
کشور برگزار می شود.میزهای خدمت دادگستری، سازمان بازرسی، 
مرکز وکلای قوه قضاییه، ویزیت پزشکان، بیمه سلامت و فرماندهی 

انتظامی در نماز جمعه این هفته اصفهان برپا بود.

فرماندار ویژه کاشان گفت:کودکان کار در کاشان از اتباع خارجی 
هستند   و کارفرمایان از بکارگیری آنها خودداری کنند.

را در واحد  افرادی که کودکان کار  با  افزود:  زارعی  محمد شریف 
های خدماتی، تولیدی، صنعتی و غیره بکارگیری کنند مطابق قانون 
برخورد خواهد شد. وی اظهار کرد: تاکنون تعداد 15 نفر از کودکان 
کار که در سطح معابر و چهارراه ها فعالیت داشتند و همه آنها اتباع 

خارجی بودند شناسایی و جمع آوری شدند.
فرماندار ویژه کاشان بیان کرد: بهره کشی اقتصادی از کودکان کار 
جرم است و با والدینی که به این کار مبادرت کنند تحت پیگرد قرار 
خواهند گرفت. شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 3۶4 هزار نفر 
در فاصله نزدیک به 200 کیلومتری شمال اصفهان واقع شده است.

اخبـاراخبـار

فرماندار ویژه كاشان:كارفرمایان از بکارگيری 
كودكان كار خودداری كنند

روش پرداخت اعتبار اسنادی؛ اقدامی جهت حمایت از مشتریان
تأکید بر رضایتمندی مشتریان و پشتیبانی 
مؤثر و برخط از محصولات تولیدشده یکی 
از اقدامات ارزشمندی است که در فولاد 
معاونت  در  مشخص  به طور  و  مبارکه 
انجام  شرکت  این  بازاریابی  و  فروش 
می شود و این مأموریت خطیر را مدیریت 
و کارشناسان واحد پشتیبانی، بازاریابی و 

فروش شرکت بر عهده دارند.
در یکی دیگر از برنامه های رادیو فولاد، 
امیر افلاکی مدیر پشتیبانی، بازاریابی و 
فروش فولاد مبارکه حاضر بود و در تشریح 
اهم راهبردها و اقدامات شرکت به سؤالات 
مجری این برنامه پاسخ داد. ماحصل این 

گفت وگو را در ادامه می خوانید.
لطفاً درباره این بخش و فعالیت های 

آن توضیح دهید.
فروش  و  بازاریابی  پشتیبانی،  مدیریت 
شرکت از دو واحد تحقیقات و پشتیبانی 
تجاری فروش و پشتیبانی فنی مشتریان 

تشکیل شده است.
واحد پشتیبانی فنی: وظیفه اصلی این 
واحد پشتیبانی فنی محصولاتی است 
می شود.  ارسال  مشتریان  برای  که 
ارسال  برای مشتری  اگر محصولی که 
باشد  مسئله ای  یا  مشکل  دارای  شده 
که مشتری در مورد آن ادعایی داشته 
باشد یا نیاز به مشورت یا مشاوره فنی 
این واحد وظیفه خود را  داشته باشد، 
برای رسیدگی به مشکل یا ادعا انجام 
بر  مشتریان  ظرفیت سنجی  می دهد. 
اساس تناژ سفارش نیز از دیگر وظایف 
وزارت  با همکاری  که  است  واحد  این 

صمت انجام می شود.
واحد تحقیقات و پشتیبانی تجاری فروش: 
این واحد وظیفه ارزیابی رضایت و نیازهای 
مهم ترین  از  دارد.  عهده  بر  را  مشتریان 
فعالیت های دیگر این واحد، مدیریت بر 
پایگاه داده اطلاعاتی فروش و مشتریان، 
مدیریت بر سیستم ارتباط با مشتریان 
یا CRM، ایجاد اپلیکیشن های کمکی 
مشتریان  از  نظرسنجی  فولادنما،  مثل 
تدوین  صادرات،  و  داخلی  بازارهای  در 
و  روزانه  آماری  و  تحلیلی  گزارش های 
ماهانه و سالانه از عملکرد معاونت فروش، 
بررسی روند قیمت بازار داخل و جهانی، 
بررسی روند تولید و تحلیل رقبای شرکت، 
ارزیابی وفاداری و تجربه مشتریان است. 
این واحد با ۷ کارشناس و 1 تکنسین، 
روند واردات و مصرف محصولات فولادی 
می کند.  تحلیل  هم  را  کشور  در  تخت 

فعالیت های آینده این واحد عبارت اند از: 
پروژه ترسیم و ارزیابی تجربه مشتریان؛ 
طراحی و استقرار نظام سنجش رضایت 
ارزیابی  پروژه  غیرمستقیم؛  مشتریان 
وفاداری مشتریان؛ ایجاد پلتفرم هوشمند 
در  است  قرار  که  مشتریان  با  ارتباط 
آینده جدیدتر شود؛ توسعه گزارش های 
تحلیلی صادراتی در محصولات تخت در 
بازارهای جهانی؛ توسعه گزارش تحلیلی 
بازار داخلی مبنی بر زنجیره فولاد تخت و 

تعیین سهم و جایگاه فولاد مبارکه.
فروش  و  بازاریابی  پشتیبانی،  مدیریت 
و  بازار  دیده بان  به  شبیه  شرکت 
و  شرکت  تولیدات  مشتریان،  رصدگر 
عرصه  و  قیمت گذاری  سیاست های 
با  که  فرایندی  می کند.  جهت دهی  را 
گسترش رقبای داخلی و خارجی برای 
حفظ و گسترش بازارهای فروش شرکت 

اهمیتی حیاتی  دارد.
شرکت  مشتریان  تعداد  درباره 

توضیح دهید.
تقریباً نزدیک به 5000 مشتری مستقیم 
در پایگاه داده مشتریان فولاد مبارکه ثبت 
شده اند. امسال نزدیک به 1200 مشتری و 
شرکت از ما خرید داشته اند و در جریان ثبت 
سفارش ها و پیگیری محصولاتشان هستند.

خرید از فولاد مبارکه بر اساس چه 
ارزیابی  و  می رود  پیش  قواعدی 

مشتری چگونه صورت می گیرد؟
وزارت  سوی  از  که  قوانینی  اساس  بر 
مشتریانی  است،  شده  ابلاغ  صمت 
فولاد  از  کالا  بورس  طریق  از  می توانند 
مبارکه خرید داشته باشند که ابتدا دارای 
پروانه بهره برداری و در سامانه بهین یاب 

دارای سهمیه باشند.
جلسات  مشتریان،  از  ارزیابی  به منظور 
نتایج  با نواحی تولیدی داریم.  مشترک 
به صورت  را  مشتریان  از  نظرسنجی 
ادامه،  در  و  می کنیم  اخذ  سالانه 

گزارش های تحلیلی-آماری درون سازمانی 
وظیفه  می شود.  تهیه  برون سازمانی  و 
پاسخ گویی به سازمان ها و نهادهای خارج 
از سازمان نیز به عهده این واحد است. 
یکی از فعالیت های مهم این امور ثبت 
اطلاعات در سامانه ملی ازجمله سامانه 
فروشگاهی  پایگاه های  و  تجارت  جامع 
و  بازدید  دیگر،  اقدامات  از  یکی  است. 
فولاد  مشتریان  با  حضوری  مصاحبه 
و  استراتژیک  مشتریان  ازجمله  مبارکه 
ناراضی است. همچنین  مشتریان  بعضاً 
برتر  اساتید  با  مشترک  پروژه های  طی 
دانشگاهی، علت بروز عیوب محصولات 
با  مشتریان  برای  آموزشی  دوره های  و 
در  می شود.  انجام  واحد  این  همکاری 
مجموع، مدیریت فروش و بازاریابی متولی 
پیاده سازی دو استاندارد ایزو 10002 و 
استاندارد ایزو 10004 )استاندارد رضایت 
مشتریان و استاندارد شکایت مشتریان( 
فولاد  ده گانه  استانداردهای  مجموع  از 

مبارکه است.
نظرسنجی هایی که از طریق سامانه 
همه  شامل  می شود  انجام   CRM

مشتریان داخلی و خارجی است؟
همه مشتریان ما ازجمله مشتریان داخلی 
سامانه  طریق  از  می توانند  صادراتی  و 
CRM اقدام به ارائه نظر و پیشنهاد کنند.
نقــاط قــوت محصــولات شــرکت 
کــه موردپســند مشــتریان واقــع 

شــده چیســت؟
یکی از مواردی که فولاد مبارکه را متمایز 
کرده کیفیت محصولات این شرکت در 
مقایسه با دیگر شرکت های تولیدکننده 
و حتی محصولات خارجی است. از دیگر 
موارد، روش پرداخت اعتبار اسنادی است 
که در راستای حمایت از مشتریان در نظر 
گرفته شده است. علاوه بر این موضوعات، 
مسئولیت پذیری  از  رضایت  به  باید 
کارشناسان فروش و رفتار و پاسخ گویی 

مناسب همکاران در واحد فروش نیز اشاره 
کرد. یکی از شاخص هایی که امسال در 
بود شاخص  مشهود  ما  نظرسنجی های 
خالص ترویج دهندگان است. این شاخص 
به نسبت رقبا و بنچ مارک های بین المللی 
عدد بسیار مناسبی بوده است و به نوعی 
این شاخص نشان دهنده میزان پیشنهاد 

ما توسط مشتریان به دیگران است.
مشتریان غیرمستقیم شرکت چگونه 
می توانند نظرات و پیشنهاد های خود 

را به فولاد مبارکه عرضه کنند؟
توزیع مویرگی و خرده فروشی محصولات 
از  پایین دست  صنایع  به  مبارکه  فولاد 
طریق مراکز خدماتی واقع در کل کشور 
برای  قبل،  سال  در  می گیرد.  انجام 
اولین بار از طریق لینک های اینترنتی و 
الکترونیکی که برای مشتریان غیرمستقیم 
ارسال کردیم، نظرات آن ها را هم دریافت 
کردیم. با زیرساختی که امسال از طریق 
سامانه همیار و سامانه یکپارچه ای که در 
مراکز خدماتی شرکت مستقر شده اند این 
موضوع را با جدیت بیشتری پیگیری و 
امکان دریافت نظرات مشتریان غیرمستقیم 

را به صورت آنلاین ایجاد کرده ایم.
پروانه و سهمیه بهینه یاب دو مورد 
الزامی برای مشتریان فولاد مبارکه 
است. در این خصوص توضیح دهید.

مشـتریان تولیدکننده محصولات نهایی 
فـولاد اگـر قصد خریـد از فـولاد مبارکه 
داشـته باشـند درخواسـت خرید خود را 
بـه واحد فـروش اعلام می کننـد. قبل از 
این شـرکت ها بایـد از طریق کمیته های 
صمـت اسـتانی، درخواسـت تخصیـص 
سـهمیه فولاد مبارکه را داشـته باشـند. 
همـکاران مـا بـا همـکاری کارشناسـان 
صمـت اسـتانی در محـل شـرکت های 
مشـتری حاضـر می شـوند و آنجـا بـر 
اساس ظرفیت سـنجیِ خطوط مشتری، 
سـهمیه ای را در نظـر می گیرنـد. ایـن 
سـهمیه در قالـب کمیته هـای اسـتانی 
ادارات صمـت  در  کـه  جلسـه ای  در  و 
اسـتان های مختلـف برگـزار می شـود با 
حضـور نماینده فـولاد مبارکـه به عنوان 
ظرفیـت  کمیتـه،  اعضـای  از  یکـی 
مشـتری را ارزیابـی و اعـلام می کننـد 
و نتیجـه ارزیابی هـا بـرای مشـتری در 
سـامانه بهین یـاب از طریق کارشناسـان 
صمت اسـتانی ثبت می شـود و مشتری 
می توانـد از طریـق کارگـزاران بـورس و 

بـورس کالا اقـدام بـه خریـد کند.

۱8 مسجد در سميرم ميزبان معتکفين بود
حجت الاسلام میثم آقایی در گفت وگو 
با خبرنگار ایمنا در اصفهان اظهار کرد: 
امسال 1٨ مسجد از تاریخ 5 الی ۷ بهمن 
ماه در سطح شهرستان سمیرم میزبان 

1055 نفر معتکف بود.
وی افـزود: این اعتکاف بـا حضور 1055 
نفر شـامل 400 نفـر از زنان بزرگسـال، 

150 نفـر مـرد، 505 دانش آمـوز )202 
نفـر   203 و  دختـر  دانش آمـوز  نفـر 

دانش آمـوز پسـر( برگـزار شـد.
رئیس اداره تبلیغات اسلامی شهرستان 
سمیرم خاطرنشان کرد: 1٨ مسجد در 
سطح شهرستان پذیرای معتکفین بودند 
که شش مسجد در شهر سمیرم ویژه 

خواهران، برداران، دانش آموزان دختر و 
پسر به صورت جداگانه اختصاص یافت.

وی عنوان کرد: ۶ مسجد در چهار شهر 
بخش  روستاهای  در  نیز  مسجد   5 و 
علیا  پادنا  و  مرکزی  وردشت،  پادنا، 
بود.حجت الاسلام  معتکفین  میزبان 
آقایی اضافه کرد: امسال استقبال خوبی 

مخصوصاً در نسل جوان و نوجوان بود 
تا  بیشترین سن معتکفین بین 13  و 
1۶ سال و شامل دانش آموزان می شود.

وی در ادامه افزود: از جمله برنامه های 
به  مربوط  معتکفین  ویژه  فرهنگی 
مسابقه  مجازی،  فضای  و  دعا  برگزاری 

تلاوت قرآن و سخنرانی بود.

مدیـر امور باغبانی سـازمان جهاد کشـاورزی اصفهان گفـت: بیش از 
۷0 هـزار تـُن فلفـل دلمه ای رنگـی از ابتدای امسـال تا پایـان دی از 

اسـتان به کشـور روسـیه صادر شد.
احمدرضـا رییـس زاده  افزود: این میزان فلفـل دلمه ای رنگی در قالب 
چهـار هـزار و 500 کانتینـر از طریـق مـرز آسـتارا بـه روسـیه صادر 
شـده اسـت. وی با بیـان اینکه ارزش این صـادرات حدود ۷0 میلیون 
دلار بـرآورد می شـود، تصریـح کـرد: ایـن محموله هـا با برخـورداری 
از آزمایش هـای سـازمان غـذا و دارو، دارای کیفیـت مناسـب و کُـد 
رهگیـری مـورد نیاز در مبدا تولید اسـت. مدیر امور باغبانی سـازمان 
جهـاد کشـاورزی اصفهـان خاطرنشـان کرد: ایـن میزان صـادرات از 
سـطح 950 هکتـار از گلخانه هـای اسـتان صـورت گرفتـه اسـت که 
پـس از بسـته بندی و دیگـر اقدامـات مـورد نیـاز بـه روسـیه صـادر 
شـد. رییـس زاده بـا اشـاره بـه تولیـد سـالانه بالغ بـر 330 هـزار تنُ 
انـواع محصـولات گلخانـه ای در اسـتان اصفهـان، اضافه کـرد: حدود 
100 هـزار تـُن از آن بـه کشـورهایی نظیر روسـیه، امـارات، عمان و 
عـراق صـادر می شـود. وی تاکید کرد: گسـترش کشـت گلخانه ای با 
هـدف اصلاح الگوی کشـت با توجـه به کمبود منابع آبی در اسـتان، 
روش مناسـبی برای توسـعه کشـاورزی قلمداد می شـود و از سـوی 
دیگـر به دلیـل چهار فصـل بودن فعالیت و کشـت از بعُـد درآمدزایی 
و اشـتغالزایی نیز مطلوب اسـت. تاکنون حدود 2 هزار و 500 هکتار 
گلخانـه در اسـتان اصفهـان ایجـاد شـده اسـت کـه شهرسـتان های 
تیـران و کـرون، فلاورجـان، خمینی شـهر، دهاقان، مبارکه، شـهرضا، 

شاهین شـهر و میمـه و اصفهان بیشـترین سـهم را دارند.

مدیر پشتیبانی، بازاریابی و فروش فولاد مبارکه مطرح کرد:

شناسه اگهی ۱65۳065             

ت دوم
نوب

آگهي مناقصه عمومي )يك مرحله ای ( 
شرکت توزيع نیروي برق استان يزد

شرکت توزیع نیروي برق استان یزد در نظر دارد اجرا ي پروژه مشروحه ذیل را از طریق برگزاري مناقصه عمومي یک 
مرحله ای به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید لذا متقاضیان شرکت در مناقصه توانند از تاریخ ۱402/۱۱/07 لغایت 
۱402/۱۱/۱۱ از طریق سامانه ستاد ایران به آدرس  www.setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام 
نمایند و پیشنهادات خود را باتوجه به مندرجات دفترچه مناقصه ظرف مهلت مقرر در جدول زیر در سامانه ستاد 
ایران بارگذاری و ضمنا پاکت الف و ارزیابی کیفی مناقصه را به دبیرخانه این شرکت تحویل نمایند .ضمناً به پیشنهادهاي تحویل داده شده 
بعد از انقضاء  مدت و بارگذاری نشده در سامانه ،  ترتیب اثر داده نخواهد شد . کارفرما نسبت به رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است . 

۱- مدت اجرا : شش ماه
2- هزینه درج آگهي مناقصه و کسورات قانوني به عهده برنده مناقصه مي باشد. 

3- به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي که بعد از موعد مقرر ارسال گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد.
داوطلبان مي توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن : 3۶24٨9٨9-035 امور تدارکات و  3۶243111 -035 امور مهندسي و نظارت  

تماس حاصل نمایند .    
شرکت توزيع نیروي برق استان يزد      تاریخ انتشار نوبت اول ۱402/۱۱/07 - تاریخ انتشار نوبت دوم ۱402/۱۱/08  

شماره فراخوان مناقصه در سامانه ستاد : 2002005066000۱25

زمان  بازگشائي پاكتها زمان تحویل پاكتها نوع ضمانتنامه تضمين شركت در مناقصه )ریال ( شرح مناقصه شماره مناقصه

ساعت ۱0:۳0 
مورخ

۱402/ ۱۱/24 

ساعت ۱4
مورخ

۱402/۱۱/2۱ 

۱- ضمانت نامه بانکی 
2-فيش واریز وجه نقد 

۳- مطالبات
2.700.000.000

انجام فعاليتهای اصلاح و بهينه 
سازی ) روستا محور و دهنو 

دشت( در حوزه عمل مدیریت 
برق شهرستان بافق ۱402

۱402/۱92 ۱

ف
ردی

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی موضوع ماده ۳ قانون و 
ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 1401۶030202۶02124۶ مورخ 1401٫12٫25 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان تصرفات 
مالکانه بلا معارض متقاضی آقای رمضان مختاری ورنوسفادرانی به شناسنامه 
شماره 122٨۷ کد ملی 114012144٨ فرزند نجفعلی نسبت به ششدانگ 
یک باب کارگاه به مساحت ۷205 متر مربع به پلاک شماره ۷٨0 فرعی از 412 
اصلی واقع در بخش 1۶ اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان مستند مالکیت 
شناسه یکتا 2۶02٨51۷ . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. رئیس ثبت اسناد و املاک شمال اصغهان 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/11/0٨ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/23 

شناسه اگهی 1۶510۶9

موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیات قانون تعیین تکلیف   
مالکیت  کلاسه 1115  شماره  به  مورخ 1402٫09٫19  رای 13٨۷  برابر 
آقاي ٫ خانم سعید حاجیان فروشانی به شناسنامه شماره 25035 کدملی 

114024200٨ صادره فرزند اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
 109 از  فرعی   ۷۷3 شماره  پلاک  مربع  متر   1۷2٫15 مساحت  به  خانه 
اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر به موجب 
دفتر1۶  صفحه 13 و وکالتنامه 45٨30 مورخ 1401,0۷,1۷ دفترخانه 
322 و وکالتنامه 31٨12 مورخ 1402,0٨,29 دفترخانه 305 و 23٨2۶ 
مورخ 99,2,12 دفترخانه 305 ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس 

ملاحضه و محرز گردیده است. 
برابررای 13٨٨ مورخ 1402٫09٫19 به شماره کلاسه 111۶ مالکیت آقای ٫ 
خانم زهرا پیمانی فروشانی به شناسنامه شماره 1۶9٨0کدملی 11423٨452۷  
صادره فرزند اسماعیل در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه به مساحت 
1۷2/15 متر مربع بلاک شماره ۷۷3 فرعی از 109 اصلی واقع در اصفهان 
بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر به موجب دفتر 1۶ صفحه 13 و 
 31٨12 وکالتنامه   322 1401/0۷/1۷دفترخانه  مورخ   45٨30 وکالتنامه 
مورخ 1402/0٨/29 دفترخانه 305 و 23٨2۶ مورخ 99/2/12 دفتر خانه 
305ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است. 

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتی که 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این داره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 1 ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیحی است در صورت 

سند مالکیت صادر خواهد شد. اداره ثبت اسناد و املاک خمینی شهر 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/0٨

تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/23 
شناسه اگهی 1۶52٨59

موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیات قانون 
تعیین تکلیف                       

برابر رای 25۷٨ مورخ 1401٫11٫1٨ به شماره کلاسه 12۶3 مالکیت 
کدملی  شماره 12۷  شناسنامه  به  خوزانی  قانعی  عزیز  ٫ خانم  آقاي 
1141۶۷3۷03 صادره خمیني شهر فرزند محمد در ششدانگ یکباب 
خانه به مساحت 22٨/23 متر مربع پلاک شماره 32 فرعی از 114 
اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر به موجب 
سند 55۶21 مورخ 139۶٫12٫2٨ دفترخانه 139و سند 55۷10 مورخ 
کارشناس  گزارش  و  ملک  نقشه  ملاحظه  دفتر 139   139۷,01,2۷

ملاحضه و محرز گردیده است . 

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند. مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 1 ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیحی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. اداره ثبت اسناد و املاک خمینی شهر
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/0٨ 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/23 

شناسه اگهی 1۶51314

آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره از هیات قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 

در ثبت شرق اصفهان                          
در اجرای ماده یک قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و بر حسب ماده 3 قانون مذکور آرا ذیل که از طرف این هیات مبنی بر تایید 
انتقال عادی و یا سهم مفروزی متقاضی صادر گردیده در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی میشود تا شخص یا اشخاصی که به آرا مذکور اعتراض دارند از تاریخ اولین انتشار 
ظرف مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نموده و در مهلت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض فرصت دارند نسبت به تقدیم دادخواست به دادگاه صالحه و ارایه گواهی 
مبنی بر طرح دعوی اقدام نمایند و اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه 

خواهد بود و در صورت انقضا مهلت و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود . 

اصغر   1402٫09٫2۷ مورخ   1402۶030202۷01333۷ شماره  رای   1
طاووسی فرزند براتعلی بشماره شناسنامه ۶0 صادره از اصفهان جرقویه سفلی 
بشماره ملی 5۶49۶59۷3۷ در ششدانگ یکباب ساختمان احداثی بر روی 

قسمتی از قطعه زمین پلاک 1 اصلی واقع در بخش 1٨ ثبت 
اصفهان به مساحت 200 متر مربع خریداری طی سند رسمی 

رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک شرق اصفهان  
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/0٨-تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/23 

شناسه اگهی 1۶51402

ای  نقره  رنگ   SX تیبا  کمپانی  وسند  سبز  برگ 
شاسی  شماره   ٨0149۶2 موتور  شماره   1390 مدل 
 35 ل  ایران43- 355  پلاک   S5810090014896

مالکیت فاطمه حیدری کد ملی 1۷53۶9005۶ مفقود 
شده  و از درجه اعتبار ساقط می باشد.   

                                                    کدشاهین شهر

آگهی مفقودی
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کشت گندم در بیضا به ۱۱ هزار هکتار رسید

مدیرکل فنی و حرفه ای لرستان خبر داد؛
ارائه آموزش های فنی و حرفه ای به 50 هزار لرستانی

سرمایه گذاری در بخش صنعت آذربایجان 
شرقی متناسب با ظرفیت ها نیست

بررسی وضعيت ارتباط رسانی به شعب اخذ 
رای در مخابرات منطقه گلستان 

معاون پژوهش و برنامه ریزی آموزش و پرورش 
کهگیلویه و بویراحمد:

شیوه نامه شناسایی معلمان نمونه
 در استان اعلام شد

معطلی چندساعته ۱5 کَشتی  باری در بندر 
نوشهر؛ ماجرا چیست؟

استان  مدارس  تجهیز  و  توسعه  نوسازی،  مدیرکل 
همدان گفت: 13 طرح آموزشی با اعتبار 430 میلیارد 
با دهه  ریال در سطح استان آماده شده و همزمان 

مبارک فجر امسال به بهره برداری می رسد.
حمید شیرازیانی با بیان اینکه این طرح های آموزشی با 
105 کلاس و اتاق در مناطق مختلف استان بهره برداری 
با  آموزشی  تعداد، 9 طرح  این  از  ادامه داد:  می  شود 
مشارکت و همکاری خیران مدرسه ساز استان همدان 
احداث شده است. مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس استان همدان گفت: در راستای پیشبرد اهداف 
دولت سیزدهم در مورد تکمیل طرح های آموزشی، 
فضاهای ورزشی، استخرهای دانش آموزی، استاندارد 
سازی سیستم های گرمایشی، بازسازی سرویس های 
خرید  و  ایزوگام  مدارس،  محوطه  آسفالت  بهداشتی، 
تجهیزات کلاسی، هنرستانی و اداری و رفع نیاز آموزش 
و پرورش در 2 سال اخیر اقدامات راه گشایی انجام شده 

و اعتبارات قابل توجهی تزریق شده است.
شیرازیانی اظهار کرد: چهار هزار و 500 میلیارد ریال 
در سفر رییس جمهور و هیات دولت سیزدهم به استان 
)مردادماه سال گذشته( برای تکمیل پروژه های نیمه 

تمام آموزشی این اداره کل اختصاص یافته است.
وی ادامه داد: در بحث  مولد سازی یا فروش املاک 
و اموال مازاد آموزش و پرورش، بعد از پروسه فروش 
ناحیه  این  از  که  اعتباراتی  متوالی  سال  سه  طی 

تامین شده که در شهرستان و مکان مورد نظر برای 
پروژه های نیمه تمام تزریق و مصرف می شود که 
گرفته  اولیه صورت  اقدامات  زمینه  این  در  تاکنون 

ولی نیاز به پیگیری مستمر دارد.
مدیرکل نوسازی مدارس استان همدان اظهار کرد: در 
سال گذشته حدود هزار میلیارد ریال از اعتبارات مصوب 
سفر رییس جمهور اختصاص یافت که برای تکمیل 
پروژه های نیمه تمام مصرف شد و الباقی مصوبات سفر 
نیز در راستای تکمیل پروژه های نیمه تمام، استاندارد 
سازی، بازسازی سرویس های بهداشتی و پروژه هایی با 

ویژگی خاص طی 2 سال متوالی باید محقق شود.
پروژه  ابتدای دولت سیزدهم ٨۷  از  شیرازیانی گفت: 
عمرانی مدرسه سازی با ساخت ٨05 کلاس و هزینه ای 
بیش از چهار هزار میلیارد ریال در همدان محقق شده 

است. وی ادامه داد: در این مدت همچنین 590 میلیارد 
ریال برای استاندارد سازی سیستم گرمایشی مدارس 

استان هزینه شده است.
مدیرکل نوسازی مدارس استان همدان اظهار کرد: سال 
گذشته 2٨0 میلیارد ریال اعتبار از محل اعتبارات طرح 
استاندارد سازی دریافت کردیم که این اعتبار در راستای 

استاندارد سازی سیستم های گرمایشی هزینه  شد.
شیرازیانی گفت: در دهه اخیر اعتبارات بی نظیری در 
راستای خرید تجهیزات آموزشی دریافت کردیم و در 
سال گذشته حدود 520 میلیارد ریال به صورت ویژه و 
الباقی تا سقف ۶۷0 میلیارد ریال اعتبار دریافت شد. وی 
ادامه داد: در 2 سال اخیر بخش عمده ای از مشکلات 
آموزش و پرورش در راستای تامین تجهیزات آموزشی 
اداری و کلاسی هنرستانی رفع شد و از محل قیر رایگان 
بیش از 400 میلیارد ریال اعتبار دریافت شد که محصول 

آن خرید ایزوگام و آسفالت محوطه مدارس بود.
شـیرازیانی بـا اشـاره بـه اینکـه در کنـار نوسـازی 
مـدارس، محوطه سـازی و آسـفالت ریـزی نیز مورد 
توجـه قـرار دارد اظهـار کـرد: در سـال هـای 1400 
و 1401، ۶۷0 میلیـارد ریـال بـرای تهیـه تجهیزات 
مـدارس هزینـه شـده و در ایـن مـدت 2۷3 هـزار و 
۷30 متـر مربـع آسـفالت ریزی و 235 هـزار و 250 
متـر مربع ایزوگام در مدارس اسـتان انجام شـده که 
همچنـان در سـال جاری نیـز در دسـت اقدام اسـت.

معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: بر اساس اطلاعات 
ثبت شده در سامانه رصد اشتغال از ابتدای سال جاری تا دی ماه، یک هزار و 230 فرصت 

شغلی در بخش کشاورزی استان ایجاد شده است.
سید مصطفی منزوی بیان داشت: میزان اشتغال ایجاد شده در بخش کشاورزی قم 
طی سال جاری بیش از این تعداد بوده و در آمار ارائه شده تنها مواردی مورد شمارش 
قرار گرفته که اطلاعات آن ها در سامانه رصد ثبت شده است. وی همچنین با اشاره به 
آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات از محل اعتبارات بهین یاب در سال جاری گفت: در 
همین رابطه امسال 303 میلیارد تومان به استان قم ابلاغ گردید که تاکنون تعداد 233 
طرح با مبلغی بالغ بر 200 میلیارد تومان به بانک های عامل معرفی شده است. وی ادامه 

داد: در همین راستا تا اول دی ماه تسهیلات مورد نظر به تعداد 40 طرح به مبلغ 
بیش از 52 میلیارد تومان پرداخت شد و روند پرداخت تسهیلات به سایر متقاضیان 
براساس اعتبارات ابلاغ شده با همکاری بانک های عامل همچنان ادامه دارد. منزوی 
گفت: از محل ردیف خط اعتباری شماره 11 مکانیزاسیون سال 1402 نیز تاکنون 
110 طرح به مبلغ 51 میلیارد و 300 میلیون تومان به بانک کشاورزی معرفی 
گردید که تاکنون تسهیلات ۷9 طرح به مبلغ 34 میلیارد و ۷00 میلیون تومان 
پرداخت شده است. وی افزود: همچنین از محل اعتبارات بند الف تبصره 1٨ سال 
1401، تعداد 15۶ فقره به مبلغ ٨11 میلیارد تومان به بانک کشاورزی معرفی شد 
که تاکنون تسهیلات مورد نیاز ۶ طرح به مبلغ 35 میلیارد تومان پرداخت شده است.

۱۳ طرح آموزشی همدان آماده بهره برداری در دهه فجر است

۱۲۳۰ فرصت شغلی در بخش کشاورزی قم ایجاد شد

بالغ بر 70 درصد اعتبارات شهرداری شهباز در بخش عمرانی هزینه شده است 

اعتکاف 250 دانش آموز دختر در شمال غرب شيراز

حسین عبدالهی فر شهردار شهباز گفت: 
در  گذشته  سال  دو  که طی  اعتباراتی 
بالغ  گرفته  صورت  شهباز  شهر  سطح 
بر ۶0 میلیارد تومان بوده است که 30 
درصد آن در بخش جاری و ۷0 درصد 
نیز در بخش عمرانی هزینه شده است. 
وی افزود: شهر پویا به دست خبرنگاران 
ساخته می شود به شرطی که در مدار 
اعتدال و انصاف قرار بگیرد. خبرنگاران 
اتاق فکر مسئولان هستند. وی در ادامه 
با اشاره به عملکرد شهرداری شهباز طی 
دو سال گذشته، اظهار کرد: اصلی ترین 
شعار شهرداری شهباز تکریم ارباب رجوع 
و بالا بردن سطح رضایتمندی مردم است 
که این امر با راه اندازی سامانه 13۷ برای 
با شهردار و  ارتباط شهروندان  برقراری 
برنامه ملاقات عمومی بوده است. شهردار 
شهباز بیان کرد : در بحث اداری رویکرد 
پرسنل  بین  عدالت  برقراری  شهرداری 
شهرداری بوده است و شهرداری شهباز 
و  ندارد  پیمانکاران  به  بدهی  هیچگونه 
پرداخت ها به روز می باشد . وی افزود 
: در بخش فضای سبز و خدمات شهری 
شورای  و  شهرداری  توسط  مهمی  کار 
و  شده  انجام  سال  دو  این  طی  شهر 
درخت  اصله  و  نهال  هزار  از 10  بیش 
در دامنه راهزان با ایجاد پارک جنگلی 
به وسعت 32 هکتار کاشته شده است. 
وی گفت: در بخش فنی و شهرسازی 
نیز طرح بازآفرینی محلات شهر را ارائه 
کردیم و شهباز اولین شهرشازنداست که 
همچنین  باشد.  می  بازآفرینی  درطرح 

احداث بلوار شهید سلیمانی به طول 3 
کیلومتر و عرض 45متر و ایجاد پارک 
شهید سلیمانی در ورودی شهر شهباز با 
50 درصد تکمیل کار از جمله اقدامات 
صورت گرفته است. عبدالهی فر اظهار 
نصب  شهری  مبلمان  بخش  در   : کرد 
زیباسازی  و  نورپردازی  شهری،  المان 
و  پایش  دوربین   1۶ نصب  وهمچنین 
 . گرفته  شهرصورت  سطح  در  نظارت 
وی عنوان کرد: پیاده رو سازی، جدول 
سازی، آسفالت و زیرسازی معابر از دیگر 
است. در سطح  اقدامات صورت گرفته 
آسفالت  خیابان  و  کوچه  تقریبا  شهر 
مشکل  مگر  ندارد  وجود  ای  نشده 
شهردار  باشند.  داشته  زمین  واگذاری 
شهباز با اشاره به اینکه پیاده رو سازی 
خیابان اصلی شهر به صورت سنگ فرش 
شروع شده است، کارهای در دست اقدام 
گفت:  و  برشمرد  را  شهباز  شهرداری 
احداث زمین چمن مصنوعی، ساماندهی 
برخی میادین سطح شهر، نهضت پیاده 
رو سازی در کوچه ها و انجام زیباسازی 

با المان های جدید از جمله کارهای در 
ادامه  اقدام است. شهردار شهباز  دست 
داد: عملکرد شهرداری شهباز طی این 
دو سال و اندی با همبستگی و وفاق و 
اتفاق نظری که بین مجموعه شهرداری 
شورا شهباز بوده باعث شد که بتوانیم 
کارهای بزرگی را در سطح شهر انجام 
دهیم. در ادامه نیز رییس شورای شهر 
فعالیت  بیان کرد: طی دو سال  شهباز 
اقدامات  شهباز  شهر  اسلامی  شورای 
ساخت  و  پیگیری  جمله  از  مطلوبی 
این شهر صورت  درمانگاه شبانه روزی 
گرفته که هم اکنون با حدود 50 درصد 
فیزیکی مواجه است. حسین  پیشرفت 
اکبری افزود: افزایش ضریب امنیت شهر 
با ارتقای پاسگاه قره کهریز به کلانتری 
شهر شهباز ، اختصاص 4 هکتار از اراضی 
نوروز  از  بعد  که  ملی  مسکن  به  ملی 
از  عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد 
توسط  گرفته  صورت  اقدامات  جمله 
وی  است.  بوده  شهباز  شهر  شورای 
با  ابراز کرد: رفع مشکل اورژانس 115 

پیگیری شورا و اخذ مجوز آن و احداث 
ساختمان اورژانس 115 توسط خیرین 
از دیگر اقدامات صورت گرفته در بخش 
بهداشت و درمان بوده که اکنون با 95 
درصد پیشرفت ساختمانی در حال انجام 
است. اکبری با بیان اینکه شهر شهباز 
در مسیری برای فراهم کردن بستر شهر 
هوشمند گام برمی دارد، گفت: یکی دیگر 
از پروژه های در دست کار شورای شهر 
و  اراضی  مالکیت  سند  اخذ  پیگیری 
رفع مشکل معدن کنار شهباز است که 
چالشی را در زمینه ترددها در محدوده 
شهر ایجاد کرده است و مکاتبات بسیاری 
زمینه  این  در  مرتبط  های  دستگاه  با 
داشته ایم چرا که این معدن با توسعه 
شهری در تضاد است و مساله دیگر که 
مشکل  رفع  هستیم  پیگیری  حال  در 
بالادست  در  عمارت  روستای  سراب 
شهر است که حریم محدوده آن رعایت 
نشده و محدوده چشمه در حال کاهش 
است و باید متولیان امر چاره اندیشی 
کنند. رییس شورای شهر شهباز اظهار 
دست  بالا  در  و  شهباز  شهر  در  کرد: 
جاده زمین های دولتی وجود دارد که 
در حال پیگیری برای اختصاص زمین 
به ساخت دستگاه های خدمات رسان 
حوزه  در  و  هستیم  منطقه  آن  در 
از  هکتار   4 اختصاص  نیز  اشتغال 
ساماندهی  برای  اوقاف  های  زمین 
آن  مزایده  فرایند  که  مزاحم  مشاغل 
خیریه  امور  و  اوقاف  کار  دستور  در 

استان مرکزی قرار دارد.

ناحیه  سپاه  فرمانده  ستایش گو:  عباس  فارس/ 
مقاومت  ناحیه  گفت:  شیراز  الله)ص(  رسول  محمد 
بسیج سپاه حضرت محمد رسول الله در شمال غرب 
شیراز برنامه های متعددی را برای پایان سال، بهمن 
ماه ، ماه رجب و همچنین اسفند ماه ، ماه شعبان و ماه 
مبارک رمضان از جمله اعتکاف 250 نفر از دختران ، 

جشن نیمه شعبان و... در نظر گرفته است.
ناحیه  گفت:  جابری  احمدی  غلامعلی  سرهنگ 
مقاومت بسیج سپاه حضرت محمد رسول الله)ص( در 
شمال غرب شیراز برنامه های متعددی را برای پایان 
سال ، بهمن ماه و ماه رجب و همچنین اسفند ماه 
و ماه شعبان و ماه مبارک رمضان پیش بینی کرده 
است. وی در خصوص اولین برنامه این ناحیه گفت: 
اولین برنامه اعتکاف دانش آموزان است که با توجه 
به ضرورت این مسئله تعداد 250 نفر از دختران در 
ناحیه 2 آموزش و پرورش در همه مدارس از جمله 
مدارس متوسطه اول و متوسطه دوم در اعتکاف دانش 
آموزی شمال غرب شیراز شرکت کردند که در این سه 
روز برنامه های متنوع فرهنگی ، تربیتی و دینی و… 
در حال برگزاری است و برنامه ای ارزشمند است که 
بنا داریم از ظرفیت این دانش آموزان برای آینده نظام 
آموزشی و پرورشی و همچنین نظام جمهوری اسلامی 

ایران استفاده کنیم. فرمانده سپاه ناحیه محمد رسول 
الله)ص( شیراز با اشاره به برنامه های دیگر این ناحیه 
فجر  دهه  الله  ایام  در  دیگر  های  برنامه  کرد:  عنوان 
اسلامی  انقلاب  سالروز  روز   45  ، اسلامی  انقلاب 
بهمن   13 جمعه  برای  که  است  شده  ریزی  برنامه 
ماه پیاده روی بزرگ خانوادگی را در شهرک گلستان 
برنامه ریزی شده است.سرهنگ احمدی جابری گفت: 
برنامه دیگر جشنواره سرود است با موضوعات انقلاب 
ایثار و شهادت ،  اسلامی ، جبهه مقاومت ، فرهنگ 
گفتمان  و  اسلامی  انقلاب  پیشرفت  و  آموزان  دانش 
انقلاب که بنا داریم به 3 گروه برتر که امتیاز بالایی 

کسب کنند جوایز نفیسی را اهدا کنیم.
برنامه های جهاد  برگزاری سلسله  با  ارتباط  در  وی 

تبیین نیز اظهار داشت: این برنامه ها برای مشارکت 
حداکثری مردم در انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
مجلس خبرگان رهبری که از ظرفیت تمام پایگاه ها و 
آحاد مردم با استفاده از سخنران برتر استفاده خواهیم 
کرد. او افزود: موضوع دیگر جشن عید سعید مبعث 
برگزار  مقاومت  های  پایگاه  و  مساجد  در  که  است 
ماه  ایام  در  که  ماه  اسفند  یکم  برای  اما  خواهد شد 
شعبان به استقبال میلاد امام زمان )عج( جشن بزرگ 
میلاد حضرت ولی عصر عجل الله تعالی فرجه الشریف 
برجسته  مداحان  حضور  با  شیراز  غرب  شمال  در 

کشوری و برنامه شاد و متنوع برگزار خواهد شد.
فرمانده سپاه ناحیه محمد رسول الله)ص( شیراز در 
خصوص برنامه هایی برای ماه مبارک رمضان افزود: 
برای این ماه مبارک با استفاده از گروه فرهنگی تربیتی 
زبرالحدید و کارشناسان برجسته ای که از قم دعوت 
خواهند شد بنا داریم یک پاتوق مذهبی ، فرهنگی رو 

به روی مجتمع بزرگ خلیج فارس برگزار کنیم.
منازل  بازسازی  و  مرمت  بحث  همچنین  افزود:  وی 
محروم ، اهدای بسته های معیشتی ، که هزار بسته 
معیشتی پیش بینی شده است برای ایام پیش رو که 
متعدد  های  برنامه  و  کرد  نیازمندان خواهیم  تقدیم 

دیگر که انجام و اجرایی خواهد شد.

فارس/ عباس ستایش گو:  مدیر جهاد کشاورزی شهرستان بیضا از 
پایان کشت گندم در بیضا خبر داد و گفت: 11 هزار هکتار گندم آبی 

و ۷30 هکتار گندم دیم در این شهرستان کشت شد.
صدیقه مویدی با بیان اینکه کشت گندم در شهرستان بیضا از نیمه 
آبان ماه آغاز شد و تا اوایل بهمن ماه ادامه داشت، افزود: گندم کشت 
شده عمدتا از ارقام سیروان، مهرگان، طلایی، برات، آران، چمران2 و 
ترابی است که دارای مقاومت به خشکی آخر فصل، مقاوم به ورس، 
دوره رشد کوتاه، عملکرد مطلوب و مقاومت به بیماری زنگ زرد می 
باشند. مویدی اظهار کرد: از این میزان سطح کشت شده 219 هکتار 
دارای قرارداد طرح جهش تولید در دیمزارها و شش هزار و 500 هکتار 

در طرح کشت قراردادی مشارکت دارند.
وی با اشاره به اینکه حدود ٨0 درصد کشت گندم در این شهرستان 
مکانیزه انجام شده است، توضیح داد: کاهش مصرف بذر، کاهش تردد 
تولید،  هزینه  کاهش  یکسان،  عمق  در  خاک ورزی  عملیات  ادوات، 

کنترل راحتر علف های هرز از مزایای کشت مکانیزه است.
این محصول توسط 50 دستگاه شامل  او؛ کشت مکانیزه  به گفته 
کمبینات، کشت مستقیم، خطی کار و کشت بر روی پشته انجام شد.

این  آبی  مزارع  تصریح کرد:  بیضا  مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
شهرستان به دو روش تحت فشار) نوارتیپ، بارانی و مه پاش( و غرقابی 
آبیاری می شوند. وی گفت: مهم ترین عوامل در دستیابی به عملکرد 
مطلوب، استفاده از بذر اصلاح شده، رعایت تاریخ کشت، تراکم بهینه 

بذر، تناوب زراعی، اجرای کشاورزی حفاظتی و تغذیه مناسب است.
این مقام مسئول یادآور شد: کود شیمیایی مورد نیاز کشت پاییزه در 
مراکز عرضه نهاده های شیمیایی تامین و تمهیدات لازم برای جذب 

سهمیه کود سرک در این شهرستان انجام شده است.

 مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای لرستان از ارائه آموزش های فنی و 
حرفه ای به 50 هزار نفر در این استان طی امسال خبر داد.

به گزارش کیمیای ایران، حشمت الله معتمدی در ستاد ساماندهی امور 
جوانان لرستان با بیان اینکه امسال نزدیک به 50 هزار نفر در استان 
موفق شدند در دوره های فنی و حرفه ای شرکت کنند، اظهار داشت: این 

دوره های آموزشی در 19 رشته برگزار شده است.
وی با اشاره به اجرای طرح ها و آموزش های مهارتی در دانشگاه های 
استان، گفت: در این راستا بخشی از واحدهای اختیاری دانشگاه ها به 

آموزش های مهارتی اختصاص پیدا کرده است.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای لرستان با اشاره به ارائه آموزش های فنی 
و حرفه ای در جوار کارخانه ها و اشتغال زایی صورت گرفته دراین رابطه، 
عنوان کرد: در قالب طرح »تابستانه مهارت«، هفت هزار دانش آموز در 
دوره های فنی و حرفه ای شرکت کرده اند. معتمدی با اشاره افتتاح مرکز 
آموزش کارآفرینی در ایام دهه فجر امسال، گفت: همکاری دستگاه ها 
با فنی و حرفه ای به صورت جزیره ای است و می طلبد که در این راستا 

تفاهم نامه های همکاری برای انسجام اقدامات و برنامه ها منعقد شود.

 مدیر کل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی سرمایه گذاری در 
بخش صنعت استان را متناسب با ظرفیت های موجود ندانست و گفت: 
در زمان حاضر از لحاظ تعداد واحدهای صنعتی رتبه چهارم کشور را در 
اختیار داریم اما به دلیل خصوصی بودن بخش صنعت در استان، از نظر 

حجم سرمایه گذاری در جایگاه هشتم قرار داریم.
به گزارش روابط عمومی این اداره کل، محمد جعفر عظمائی اضافه کرد: 
نیاز به نقدینگی و سرمایه در گردش بخش صنعت نسبت به گذشته 
حداقل پنج برابر افزایش یافته است در حالیکه بر اساس آمار اعطای 
تسهیلات به بخش صنعت پنج برابر افزایش نداشته است و این موضوع 
باعث رکود نسبی در این بخش شده است. وی افزود: برای خروج از این 

وضعیت باید نقدینگی مورد نیاز به بخش صنعت استان تزریق شود.
عظمائی ارتقای ارزش افزوده بخش صنعت و معدن از طریق تکمیل 
زنجیره ارزش تولید را از برنامه های میان مدت این اداره کل دانست 
و گفت: به منظور تکمیل زنجیره ارزش، حلقه های مفقوده در بخش 
صنعت شناسایی می شود برای مثال در صنایع لوازم خانگی به دنبال 

تکمیل زنجیره تولید مواد اولیه مورد نیاز در این بخش هستیم.
مدیر کل صنعت معدن و تجارت آذربایجان شرقی ادامه داد: حفظ 
وضعیت موجود واحدهای صنعتی و ایجاد سرمایه گذاری های جدید و 
پیگیری راه اندازی طرح های نیمه تمام از جمله برنامه های کوتاه مدت 
این حوزه است که در این زمینه طرح های استان به صورت مستمر رصد 
می شود و از سرمایه گذاری های بزرگ حمایت های ویژه ای انجام می شود.

نرگس حسین زاده-گرگان: با حضور مدیر کل فناوری اطلاعات 
استانداری گلستان وضعیت ارتباط رسانی به شعب اخذ رای در سطح 
استان بررسی شد.  غلامعلی شهمرادی گفت: مخابرات استان با تمام 
امکانات وظرفیت در جهت ایجاد زیرساخت مناسب در شعب اخذ 
رای اقدام کرده است.  وی افزود: تأمین ارتباط پایدار وپوشش ارتباط 
مخابراتی کامل در ایام انتخابات هدف اصلی فعالیت های انتخاباتی 

مخابرات است ودر این زمینه برنامه ریزی لازم انجام شده است.
مدیر مخابرات منطقه گلستان همکاری گسترده مخابرات با استانداری 
، فرمانداریها وبخشداریها را تشریح کرد واز تمامی روسای مخابرات 
شهرستان ها خواست تا هر گونه اقدام در جهت برگزاری انتخابات 

بربستر زیرساخت مخابراتی با کیفیت خواستار شد .

مریم بردیده/یاسوج: معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع 
بویراحمد  و  کهگیلویه  استان  پرورش  و  آموزش  کل  اداره  انسانی 
گفت:شیوه نامه شناسایی معلمان نمونه در سال تحصیلی 1402-1403 

به ادارات آموزش و پرورش شهرستان ها و مناطق استان ابلاغ شد.
ایمان سبحان نژاد،با اعلام این خبر اظهار کرد: با توجه به بازه زمانی 
محدود برنامه، ضروری است مدیران محترم، ضمن مطالعه دقیق موارد 
ذکرشده در شیوه نامه، نسبت به ترغیب وتشویق معلمان توانمند وسرآمد 
آموزشگاه خود برای شرکت در برنامه معلم نمونه، نهایت اهتمام خویش 
رابه کار گیرند. سبحان نژاد، افزود: طرح  شناسایي معلمان نمونه به 
شناسایي معلماني که از حیث عملکردي با داشتن وجدان کاري بالا، 
مسئولیت پذیري زیاد، پشتکار، خالقیت و ابتکار عمل و خالق مداري 
برجسته باشند، پرداخته تا ضمن معرفي آنها به جامعه ي آموزش و 

پرورش به عنوان الگو، به تشویق و ترویج این ابعاد از فرهنگ بپردازد.
وی تصریح کرد: معلمان رسمي، پیماني، آزمایشي، قراردادي، خرید 
از دولتي،  خدمت شاغل در تمام واحدهاي آموزشي و پرورشي اعم 
غیردولتي) نیروهاي آزاد) در هر یک از دوره هاي تحصیلي ابتدایي، 
متوسطه اول و دوم که به صورت موظف ، حداقل 12 ساعت تدریس 
در هفته داشته باشند. سبحان نژاد گفت: شناسایي، معرفي و تجلیل از 
معلمان نمونه به عنوان الگو، اعتلاي فرهنگ عمومي تکریم و قدرداني 
از معلمان، تقویت جایگاه اجتماعي ، خودباوري و ایجاد انگیزه در بین 
معلمان آنها از جمله اهداف این طرح است. وی بیان کرد: در فرایند 
اجرای این طرح، معلمان نمونه قراراست طی چهار مرحله مدرسه ای 

،منطقه ای ، استانی، کشوری ، شناسایی و معرفی شوند.

تاخیر در لایروبی حوضچه و آبراه ورودی بندر نوشهر به گفته مدیرکل 
بنادر و دریانوردی مازندران سبب شد 15 فروند کَشتی ساعت ها در 
اطراف این حوضچه لنگر انداختند و در انتظار تخلیه و بارگیری کالاها 

هستند که این مشکل در زمان مواج بودن دریا بیشتر می شود.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان مازندران روز شنبه در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا افزود : دولت بیش از هزار میلیارد ریال اعتبار بابت 
لایروبی و تعریض آبراه ورودی و خروجی ناوگان حمل و نقل دریایی 
برای پهلوگیری در منطقه ویژه اختصاصی بندر نوشهر اختصاص داده 
منتهی دریافت مجوز زیست محیطی درگیر و دار اداری قرار گرفته است.

سعید کیاکجوری افزود : این تعداد کشتی ها مستقر در اطراف حوضچه 
بندر نوشهر در انتظار تخلیه و بارگیری کالاهای خود هستند.

وی بیان داشت : تاخیر در تخلیه و بارگیری گیری کالا ها خسارت 
های جبران ناپذی به صاحبان کالا وارد می شود و به اصطلاح مدت 
زمان تخلیه و بارگیری کالا ها تعریف شده اگر بیش از آن مدت زمان 
بگذرد جریمه ای می شوند یعنی صاحب کالا باید جریمه های تاخیر را 
به صاحب کشتی پرداخت کند. کیاکجوری تصریح کرد: ادامه تاخیر در 
عملیات تخلیه و بارگیری کالا بی تردید زنگ خطری برای تعطیلی بندر 
نوشهر در آینده خواهد بود. مدیرکل بنادر و دریانوردی استان مازندران 
ابراز امیدواری کرد : طی بازدیدی که مدیرکل حفاظت محیط زیست از 
حوضچه منطقه ویژه اقتصادی بندر نوشهر داشته است به زودی مجوز 
زیست محیطی برای آغاز عملیات لایروبی داده شود. در زمان حاضر 
عمده کالاهایی که در بندر نوشهر تخلیه و بارگیری می شود چوب، 
کاغذ و غلات است.در تاریخ 25 دی ماه گذشته مدیرعامل سازمان بنادر 
و دریانوردی گفت: لایروب مورد نیاز برای بندر نوشهر و جرثقیل بندری 

برای بندر انزلی تا پایان سال جاری باید تامین شود.

فرمانده سپاه ناحیه محمد رسول الله)ص( شیراز:
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پس از سه سال توقف، 
۱85 پروانه شکار صادر شد

سرطان معده، پوكی استخوان و پرفشاری خون 
ارمغان مصرف بی رویه نمک

حفاظت  سازمان  تنوع زیستی  و  طبیعی  محیط زیست  معاون 
محیط زیست گفت: بعد از سه سال توقف، امسال 1٨5 پروانه شکار 

برای هفت استان کشور صادر شده است.
حسن اکبری افزود: آخرین پروانه شکار در مناطق آزاد و حفاظت شده 
در سال 139٨ صادر شد، البته مناطق قُرُق از این مساله مستثنی 

هستند و برای این مناطق هر ساله تعدادی پروانه صادر می شود.
وی اظهارداشت: امسال 113 پروانه شکار کل و بز ، قوچ و میش برای 
مناطق قرق و ۷2 پروانه برای مناطق حفاظت شده در استان های 
فارس، یزد، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، تهران، قزوین و مرکزی 
صادر شده است، البته تمام این پروانه ها بعد از انجام سرشماری و 

مشخص شدن جمعیت حیات وحش در آن مناطق صادر می شود.
وی درباره اینکه چرا هر ساله برای مناطق قرق پروانه شکار صادر می 
شود، گفت: هزینه مناطق قرق از طریق صدور مجوزهای شکار تامین 
می شود از این رو هر ساله جمعیت حیات وحش آن مناطق سرشماری 
و بر اساس وضعیت جمعیتی گونه های حیات وحش موجود در آنها 
پروانه شکار صادر می شود بنابراین هر سال در این مناطق تعدادی 
پروانه صادر می شود. اکبری ادامه داد: اما درباره پروانه شکار در مناطق 
حفاظت شده و آزاد ) خارج از مناطق حفاظت شده ( سازمان سه سالی 
بود که دیگر مجوز صادر نمی کرد اما امسال تعداد محدودی صادر شد 
آنهم در مناطقی که از نظر جمعیت حیات وحش مشکلی ندارند، البته 
درخواست ها بسیار بیشتر بود اما سازمان تعداد محدودی آنهم پروانه 
داخلی ) مناطق حفاظت شده ( با رویکرد جوامع محلی و بومی صادر 
کرده است. وی تاکید کرد: البته ظرفیت صدور بیشتر پروانه شکار وجود 
داشت به عنوان مثال در تهران در منطقه کاوه ده جمعیت چند هزاری 
قوچ و میش وجود دارد که بسیار خوب است یا در مناطق دیگر هم 
جمعیت کل و بز بسیار مناسب است و بعضا به علت زیاد شدن جمعیت 
در یک منطقه مهاجرت گونه ها به مناطق دیگر اتفاق می افتد، اما 
تلاش ما این بود که تعداد کمی پروانه را برای پاسخگویی به درخواست 
های متعدد شکارچیان مجاز صادر کنیم چون به طور مرتب از این گروه 
درخواست دریافت می کنیم و باید تا حدودی هم پاسخگوی کسانی 
که می خواهند قانونی شکار کنند؛ باشیم. معاون محیط زیست طبیعی 
و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: این دوره هم 
برای هر منطقه تعداد بسیار کمی پروانه شکار صادر شده است حتی 

بسیار کمتر از آن تعدادی که ظرفیت منطقه اجازه می دهد.

گزارش  از  بند  یک  اصلاح  با  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان   
کمیسیون تلفیق در مورد لایحه بودجه 1403 مصوب کردند که 10 
میلیارد یورو برای واردات کالاهای اساسی کشاورزی و دارو در سال 
آینده اختصاص داده شود. در نشست علنی مجلس شورای اسلامی، 
ادامه رسیدگی به گزارش شور دوم کمیسیون تلفیق در مورد لایحه 
بند  اصلاح  با  آن  هزینه ای  بخش  و  کشور  کل  سال 1403  بودجه 
)الف( تبصره )4( و بند الحاقی )3( تبصره )9( لایحه بودجه موافقت 
کردند. بر اساس بند )الف( اصلاحی تبصره )4( ماده واحده این لایحه؛ 
دولت و دستگاه های موضوع ماده 5 قانون مدیریت خدمات کشوری 
مصوب ٨ مهرماه 13٨۶ از جمله بانک مرکزی مجاز هستند تا سقف 
10 میلیارد یورو برای واردات صرفا کالاهای اساسی کشاورزی، دارو و 
تجهیزات مصرفی پزشکی به تخصیص، فروش، تهاتر و یا مبادله منابع 
ارزی حاصل از صادرات نفت، گاز و میعانات گازی، به نرخ ترجیحی 
اقدام کنند. در خصوص این کالاها کارگروهی مرکب از رئیس کل 
بانک مرکزی )دبیر کارگروه(، رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، وزیر 
امور اقتصادی و دارایی، وزیر جهاد کشاورزی و وزیر صنعت، معدن و 
تجارت و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذیربط موظفند سیاستگذاری و 
فرآیند تاسیس، توزیع و موارد مصرف ارز ترجیحی را به گونه ای اجرا و 
نظارت کنند که کالاها و خدمات مشمول به هنگام، به اندازه و با قیمت 
متناسب با نرخ ترجیحی ارز به مصرف کننده نهایی برسد. بانک مرکزی 
موظف است با همکاری دستگاه های یاد شده به صورت ماهانه گزارش 
اجرای این بند از جمله تصریح بر موارد مصرف و دریافت کنندگان ارز 
ترجیحی، میزان ارز پرداختی، میزان کالاهای وارداتی با ارز ترجیحی و 
قیمت آن ها را تهیه و به کمیسیون های برنامه و بودجه و محاسبات، 
اقتصادی، کشاورزی و صنایع مجلس شورای اسلامی ارائه و برای اطلاع 
عموم در تارنمای خود منتشر کند. مازاد درآمدهای ارزی دولت حاصل 
از صادرات نفت، گاز و میعانات گازی، فرآورده های نفتی و مشابه آن، 
نسبت به مبلغ مندرج در این حکم، با نرخ ارز حواله اعلامی مرکز مبادله 
ارز و طلای ایران تسعیر خواهد شد. همچنین در ادامه نمایندگان با 
بند الحاقی )3( تبصره )9( ماده واحده این لایحه موافقت کردند که در 
این بند آمده است: شرکت های صادرکننده خدمات فنی و مهندسی 
می توانند به میزان ارزی که در بانک ها و صرافی های مجاز مورد تأیید 
بانک مرکزی کشور تبدیل به ریال کرده اند، به همان نرخ تعهدات ارزی 

خود )در برابر بانک ها یا سایر منابع وام دهنده( را تسویه کنند. 

پزشکی و سلامت محیط زیست 

بروز حادثه در بیمارستان گاندی، هرچند 
آسیبی به بیماران وارد نکرد اما بار دیگر 
از این  اتفاقاتی  زنگ خطر احتمال بروز 
دست را برای مراکز درمانی و بیمارستانی 
چون  حوادثی  درآورد؛  صدا  به  پایتخت 
مرگ  می تواند  که  اطهر  سینا  کلینیک 

ناگوار شهروندان را هم رقم بزند.
موضوع ایمنی و فرسودگی بیمارستان ها 
نظام  برانگیز  چالش   موضوعات  از  یکی 
چون  حوادثی  است؛  کشور  سلامت 
و  اطهر  سینا  کلینیک  در  آتش سوزی 
این  از  روشنی  مثال  گاندی  بیمارستان 
وضعیت ایمنی مراکز درمانی کشور است.

سه سال پیش )تیر 1399( بود که در 
پی آتش سوزی کلینیک سینا اطهر 19 
نفر شامل کارکنان و مراجعه کنندگان این 
مرکز درمانی جان خود را از دست دادند. 
علت این حادثه اتصالی برق کولر و سرایت 
گزارش  اکسیژن  کپسول های  به  آتش 
مغایرت های  پای  گزارش ها  در  و  شد 

آیین نامه ای و ایمنی به میان آمد.
موضوع  که  است  این  واقعیت 
بیمارستان های ناایمن، قدیمی، فرسوده، 
امنیت جانی بیماران و کادر درمان هر بار با 
وقوع برخی حوادث، بر سر زبان ها می افتد 
کمبودهای  دار  و  گیر  در  هم  بار  هر  و 
بودجه ای و البته نبود عزمی جدی برای 
اصلاح آن، به فراموشی سپرده می شود. 
موضوعی که با حادثه بیمارستان گاندی 
که البته بیمارستانی که یک دهه از افتتاح 

آن می گذرد ، بار دیگر مطرح شد.
با حادثه روی داده برای بیمارستان گاندی 
که شامگاه پنجم بهمن روی داد، بار دیگر 
زنگ خطر برای مسئولان شهری و نظام 
در سازه های  تا  درآمد  به صدا  بهداشت 
بیمارستانی که ملجا مردم به شمار می 
از  ایمنی ساختمان بیش  روند، مقررات 
پیش رعایت و نهادهای ناظر نظارت جامع 

تری بر ساخت ساز آن داشته باشند.
برای  داده  روی  حادثه  آن،  کنار  در 
بیمارستان گاندی که عمر چندانی ندارد، 
بار دیگر موضوع ایمنی پایین و فرسودگی 
بیمارستان هیا پایتخت را برای متولیان 

اساس  بر  زیرا  شد  یادآور  سلامت  نظام 
از  نیمی  حدود  بهداشت،  وزارت  آمار 
بیمارستان های شهر تهران بیش از 40 
سال قدمت دارند. بیمارستان های سینا 
 105( رازی  روان پزشکی  سال(،   144(
سال(، 502 ارتش )94 سال( قدیمی ترین 

بیمارستان های شهر تهران هستند.
فیزیکی  منابع  مدیرکل  ساکی  امیر 
وزارت بهداشت از فرسودگی ۷0 درصد 
ساختمان های درمانی یا همان بیمارستان، 
بیش  است:  گفته  و  داد  خبر  کشور  در 
فرسوده  بیمارستان های  درصد   90 از 
عبارتی  به  و  نداشته  مقاوم سازی  امکان 
و  نیست  توجیه پذیر  آن ها  مقاوم سازی 
بنابراین این بیمارستان ها باید جایگزین 
شوند. بازسازی بیمارستان های فرسوده یا 
ساخت بیمارستان جدید، نیازمند تامین 
اعتبار کافی است، اعتباری که بودجه های 

سنواتی جوابگوی آن نیست.
وی افزود: جدای از سازه فیزیکی مراکز 
درمانی، بسیاری از تخت های بیمارستانی 
در سراسر کشور فرسوده هستند و با در 
برخی موارد حتی کمبود وجود دارد. بر 
اساس آمار موجود حدود 50 هزار تخت 
هستند  فرسوده  کشور  در  بیمارستانی 
و منابعی که برای توسعه بیمارستان ها 
و افزایش تعداد تخت های بیمارستانی 

تعریف شده جواب گوی این نیاز نیست.
آن گونه که ساکی گفته برای جایگزین 
کردن 50 هزار تخت فرسوده فعلی بیش 
تومان هزینه دارد  از 150 هزار میلیارد 
و در سال حداقل باید 30 هزار میلیارد 
تومان تامین شود تا در یک برنامه پنج ساله 

بیمارستان ها جایگزین شوند. باید یادآور 
شد که سرانه تخت بیمارستانی ایران به 
ازای هر هزار نفر 1.۶ است اما این عدد در 
ترکیه 2.٨ است. این فاصله با کشورهای 
مثال در  برای  است.  بیشتر هم  اروپایی 
تخت  سرانه  اروپایی  کشورهای  بیشتر 
بیمارستانی 4.5 است. همچنین این عدد 
در کشوری همچون ژاپن به 10-12 تخت 

به ازای هر هزار نفر می رسد.
بیمارستان های  در  ایمنی  مشکلات 

کشور
علیرضا زالی رییس دانشگاه علوم پزشکی 
این زمینه گفت:  نیز در  شهید بهشتی 
در  بیمارستان   50 فرسودگی  بر  علاوه 
از  هکتار  و 200  هزار  سه  تهران،  شهر 
کالبد پایتخت هم فرسوده است که مراکز 
بهداشتی و درمانی در این محدوده قرار 
مجموع 155  از  وی،  گفته  به  گرفتند. 
آنها  درصد  بیمارستانی، ٨5  تخت  هزار 
مستهلک و قدمت بالا دارند، با توجه به 
اینکه تهران روی پنج گسل قرار گرفته 
۷0 درصد بیمارستان های پایتخت قدمت 
بالای 40 سال دارند که با توجه به موقعیت 
جغرافیایی و جمعیت نیاز به نوسازی دارند.

اینکه  به  توجه  با  کرد:  تصریح  زالی 
کشورمان از نظر زلزله خیزی جزو پنج 
نیز  طبیعی  بلایای  و  است  دنیا  کشور 
می توانند تهدیدی برای مراکز بهداشتی 
و درمانی باشند، ایمنی سازی بیمارستانی 
بحث فانتزی نیست بلکه بحث جدی و 
ضرورتی است.دوم خرداد امسال بود که 
ایرنا، فهرست ساختمان های ناایمن شهر 
فهرست  این  در  کرد؛  منتشر  را  تهران 

اسامی بیمارستان های امام خمینی)ره(، 
حضرت رسول اکرم)ص(، لولاگر، طرفه، 
سینا، بوعلی، شهدای یافت آباد و فیاض 
خضریان  علی  شد.  می  دیده  بخش 
سخنگوی مجمع نمایندگان استان تهران 
بیمارستان  سوزی  آتش  حادثه  درباره 
گاندی و وجود ساختمان های ناایمن در 
شهر تهران چنین گفته است: بر اساس 
بیمارستان پیش  این  اطلاعات دریافتی 
نشانی  آتش  سازمان  سوی  از  حادثه  از 
این  به  اما  کرده  دریافت  را  اخطارهایی 

اخطارها توجه چندانی نشده بود.
تاکید کرد: کماکان در شهر تهران  وی 
با وجود حوادث رخ داده، ساختمان های 
بزرگ اما پر خطر وجود دارند و فعالیت 
سازمان  قانون  اساس  بر  باید  می کنند؛ 
کارگروهی  تشکیل  با  بحران  مدیریت 
ساختمان ها  اینگونه  شناسایی  به  اقدام 
کند و لازم است تا از فعالیت آنها تا زمان 
در  رفع خطرات جلوگیری شود.تاکنون 
شهر تهران توسط آتش نشانی 33 هزار 
ساختمان ناایمن و 123 بنا با وضعیت 
مشابه ساختمان پلاسکو شناسایی شده 
است. باید برای جلوگیری از تکرار حوادثی 
مشابه ساختمان پلاسکو و کلینیک سنا 
اطهر در شهر تهران، مراجع قضایی نیز پای 
کار بیایند و از ادامه فعالیت این ساختمان ها 
با پلمب آنها جلوگیری کنند. آنچه مسلم 
فرسودگی  و  ایمنی  بحثی  باید  است 
بیمارستانها در سیستم مدیریتی کشور 
مورد توجه اساسی قرار گیرد تا با ارزیابی 
مناسب از وضعیت سازه ای بیمارستان ها 
دست  شخصی،  سلایق  از  جلوگیری  و 
اندرکاران امر بتوانند از وقوع حوادثی که 
بر اثر عدم بی توجهی و سهل انگاری در 
پی هشدارهای دستگاههای مربوطه رخ 
می دهد، پیشگیری و حافظ جان بیماران 
و کادر درمان باشند زیرا نکته اینجاست 
سخنگوی  ملکی  جلال  گفته  به  که 
آتش نشانی تهران تاکنون پنج مرتبه به 
بیمارستان گاندی اخطار ناایمن بودن داده 
شده بود که آخرین بار آبان ماه امسال بوده 

اما به آن توجهی نشده بود.

امروز گاندی؛ فردا نوبت کدام بیمارستان است؟
زنگ خطر احتمال بروز اتفاقات جبران ناپذیر؛

موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیأت قانون تعیین تکلیف                          
برابر رای 13٨0 مورخ 1402٫09٫19 به شماره کلاسه 0۷9٨ مالکیت آقاي ٫ خانم عزت 
کریمی به شناسنامه شماره ۶ کدملی 11415355٨0 صادره فرزند رضا در ششدانگ 
یکباب خانه به مساحت 111,۶٨ متر مربع پلاک شماره 459 فرعی از 111  اصلي واقع 
در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر به موجب صفحه 304 دفتر 102 

ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است . 102 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت 1 ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به به مراجع قضایی 
: تقدیم نماید بدیحی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خمینی شهر 

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶39935

موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیات قانون تعیین تکلیف                          
برابر رای 0593 مورخ 1402٫0٨٫25 به شماره کلاسه 0٨43 مالکیت آقاي ٫ خانم 
سلیمان رحیمی فروشانی به شناسنامه شماره 3۶٨۷ کدملي 1141345٨٨9 صادره 
فرزند غلامرضا در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه به مساحت 10۶٫۷0 متر 
مربع پلاک شماره ۶23 فرعی از 10۷ اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک 
خمیني شهر به موجب صفحه 4۶۶ دفتر ۶0 و وکالت 11۷5۷ مورخ 1393,4.10 
دفترخانه 305 و وکالت 50502 مورخ 1402,05,02 دفترخانه 322 و قولنامه عادی ر 

ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است . 
برابر رای 0592 مورخ 1402٫0٨٫25 به شماره کلاسه 0٨42 مالکیت آقاي ٫ خانم 
زهره اقاني فروشانی به شناسنامه شماره 4٨3 کنملي 1141۶5۷٨13 صادره فرزند 
محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه به مساحت 10۶,۷0 متر مربع 
پلاک شماره ۶23 فرعی از 10۷ اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک 
خمیني شهر به موجب صفحه 4۶۶ دفتر ۶0 و وکانت 11۷5۷ مورخ 1393,4,1 
دفترخانه 305 و وکالت 50502 مورخ 1402/05/02 دفترخانه 322 و قولنامه عادي 

و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از فاصله 20 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواه است خود و را به مراجع قضایی 
تقدیم نماید بدیحی است در انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.  اداره ثبت اسناد و املاک خمینی شهر 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶40105

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی   

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 1402۶030202۶0122۶2 مورخ 1402٫0۷٫30 و رای اصلاحی 
قانون  موضوع  اول  هیات  مورخ 1402٫09٫12  شماره 1402۶030202۶015099 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای 

نجفعلی حبعلی به شناسنامه شماره 1251۷ کد ملی 1140123٨۷4 صادره خمینی 
شهر فرزند قد معلی نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 10۶2.12 متر 
مربع به پلاک شماره 591 فرعی از 411 اصلی واقع در بخش 1۶ اداره ثبت اسناد و 
املاک شمال اصفهان خریداری طبق مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سند 99020 – 
2535.03.01 دفتر 14 اصفهان مالکیت مرتضی و مصطفی برکت . لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. رئیس ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶40323

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی    
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیاتهای  صادره  آرا  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک 
مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید. 
ردیف -1 برابر رأی شماره 152۶0 مورخ 1402٫0٨٫14 هیات اول مالکیت آقای 
خانم نادر کشکولی به شناسنامه شماره 192٨ کدملی 0052۷95٨45 صادره تهران 
فرزند محمود نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان تجاری و 
مسکونی به مساحت ٨٨.1۷ متر مربع پلاک شماره 450 فرعی از 24 اصلی واقع 
در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان سهم الارث از محمود کشکولی 

فرزند علی تأئید و محرز گردیده است. 
ردیف 2 برابر رأی شماره 15259 مورخ 1402٫0٨٫14 هیات اول مالکیت خانم 
نسرین کشکولی به شناسنامه شماره 24۶۷ کدملی 0052۶٨4131 صادره تهران 
فرزند محمود نسبت به یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان تجاری 
و مسکونی به مساحت ٨٨,1۷ متر مربع پلاک شماره 450 فرعی از 24 اصلی واقع 
در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان سهم الارث از محمود کشکولی 

فرزند علی تأئید و محرز گردیده است. 
ردیف -3 برابر رأی شماره 1525۷ مورخ 1402٫0٨٫14 هیات اول مالکیت خانم 
نرگس کشکولی به شناسنامه شماره 55۷4 کدملی 00۶24093۷9 صادره تهران فرزند 
محمود نسبت به یک دانگ و تیم مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان تجاری و مسکونی 
به مساحت ٨٨,1۷ متر مربع پلاک شماره 450 فرعی از 24 اصلی واقع در اصفهان 
بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان سهم الارث از محمود کشکولی فرزند علی 

تأئید و محرز گردیده است. اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/23
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/0٨

شناسه اگهی 1۶40425

موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیات قانون تعیین تکلیف   
برابر رای 1۷۷0 مورخ 1402٫09٫2٨ به شماره کلاسه 0۶5۶ مالکیت آقاي ٫ خانم 
امیر رضا نوروزی فروشانی به شناسنامه شماره 3190 کدملي 1141200554 صادره 
فرزند محمد علی در ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 51,52 متر مربع پلاک 

شماره 9۷ فرعی از ۷2 اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر 
به موجب دفتر املاک الکترونیک 139۷2030200۶00۷۷۶2 ملاحظه نقشه ملک 
و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 5 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 1 ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بنرجی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد .  اداره ثبت اسناد و املاک خمینی شهر 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

 شناسه اگهی 1۶4093۶

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی    
برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و 
شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت 
اسناد و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره ۶540-1402٫09٫19 شرکت گاز استان اصفهان به شناسنامه شماره کدملی 
10101٨91۷٨1 در ششدانگ یک قطعه زمین ایستگاه تقلیل فشارگاز به مساحت 1۷0 
متر مربع قسمتی از پلاک شماره 411 اصلی واقع در قطعه 10 بخش 11 حوزه ثبت 
ملک اصفهان متقاضی مالک رسمی مشاعی می باشد.  اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶41125

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی     
برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و 
شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت 
اسناد و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره 5999 و 599٨ - 1402٫09٫0٨ آقای مجتبی ایزدی فرزند ناصر قلی در 
دو دانگ مشاع و خانم ناهید حکیمی نجف آبادی فرزند محمود در چهاردانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب خانه از ششدانگ یک باب خانه به مساحت 200 متر مربع قسمتی 
از پلاک شماره 21 فرعی از 454 اصلی واقع در قطعه ۶ بخش 11 حوزه ثبت ملک 
اصفهان متقاضی مالک رسمی مشاعی می باشد.  اداره ثبت اسناد واملاک نجف اباد 

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶411۷4 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی     

برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و 
شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت 
اسناد و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
در  عبدالحسین  فرزند  کریمی  مصطفی  آقای   1402٫09٫11-۶12۶ شماره  رای 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 130.٨5 متر مربع قسمتی از پلاک شماره ا 
فرعی از 343 اصلی واقع در قطعه 5 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان متقاضی 

مالک رسمی مشاعی می باشد. اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶4131٨

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی     
برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و 
شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت 
اسناد و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
فرزند رسول  اندیش گر  فاطمه  رای شماره ۶905 و ۶90۶-1402٫09٫29 خانم 
درسه دانگ مشاع و آقای حسینعلی گلشادی قلعه شاهی فرزند محمد مهدی درسه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه به مساحت 1۷5.۶0 متر مربع قسمتی از 
پلاک شماره 320۷ فرعی از 391 اصلی واقع در بخش 9 حوزه ثبت ملک اصفهان - 

متقاضی مالک رسمی مشاعی می باشد. اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶41۷34

موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیات قانون تعیین تکلیف     
آقاي  مالکیت   0٨53 کلاسه  شماره  به   1402٫0۷٫23 مورخ   9249 رای  برابر 
کدملی  به شناسنامه شماره 1٨1  ورنوسفادراني  فاطمه حاجي حیدري  خانم   ٫
مساحت  به  خانه  یکباب  ششدانگ  در  غلامعلی  فرزند  صادره   11409۶۶٨٨1
1۶5,3۷ متر مربع پلاک شماره 12۷4 فرعی از 11٨ اصلی واقع در اصفهان بخثر 
14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر به موجب سند ۶5555 مورخ 09,02,13۶٨ 
دفترخانه ۶3 ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده 
است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ ر رسید  ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیحی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خمینی شهر 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/0٨ 

شناسه اگهی 1۶41٨0۶
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واکنش آلونسو به جانشینی کلوپ در لیورپول

ورزشـی 7
اخبارجهان ورزش

فریبا: گل زود هنگام، کلید پیروزی ایران سیتیزن ها طلسم ۶ ساله را شکستند
 برابر سوریه است

بازی  با 4  امشب  انگلیس  نهایی جام حذفی  مرحله یک شانزدهم 
پیگیری شد که در مهم ترین بازی منچسترسیتی موفق شد تاتنهام 
را در لندن شکست دهد و راهی دور بعدی شود. منچسترسیتی که 
آخرین بار در سال 201٨ در ورزشگاه خانگی تاتنهام طعم پیروزی را 
چشیده بود، جمعه شب در چارچوب رقابت های جام حذفی انگلیس 
باز هم در خانه تاتنهام مقابل این تیم قرار گرفت و توانست با گل دقایق 
پایانی ناتان آکه این طلسم ۶ ساله را بشکند و به روند شکست ناپذیری 
تاتنهام در ورزشگاه خانگی اش پایان بخشد و راهی دور یک هشتم 
نهایی شود. چلسی در استمفوردبریج مقابل استون ویلا متوقف شد تا 
در بازی تکراری شاگردان اونای امری در خانه منتظر پوچتینیو باشند.

یک پیشکسوت فوتبال ایران می گوید گل زودهنگام برابر سوریه کلید 
پیروزی ما خواهد بود. اولین اشتباه در این بازی امکان دارد آخرین 
اشتباه باشد. بهتاش فریب در ارزیابی از عملکرد تیم ملی ایران در 3 
بازی خود در مرحله گروهی بازی های جام ملت های آسیا اظهار کرد: 
بازی اول برابر فلسطین همه تصور می کردند گل های بیش تری وارد 
دروازه حریف می شود در حالی که این تیم نیمه دوم نشان داد که از 
نظر فیزیکی تیم قدرتمندی است، فضاها را خوب می بستند و پرس 
می کردند تیم ما برحسب تجربه توانست این تیم را 4 بر یک پیروز شود.

او گفت: بازی دوم برابر هنگ کنگ بود که این تیم را تا حدودی دست 
کم گرفته بودیم در صورتی که طوری روی تیم ما فشار ایجاد کرد که 
در بازی سازی دچار مشکل شدیم. در این بازی موقعیت های زیادی از 
دست دادیم. هنگ کنگ سبب شد تا اشتباهات فردی زیادی انجام 
دهیم. درست است که فشار زیادی روی دروازه ما نبود اما در بازی 
اول و دوم به نظر می رسید که قلعه نویی نمی خواست ارنج اصلی خود 
را نشان دهد؛ اما برابر امارات با تیم اصلی بازی کرد که بازی خوب و 
قائل توجهی بود. فریبا ادامه داد: از مصدومیت صادق محرمی ناراحت 
شدم. امیدوارم که مصدومیت وی خیلی جدی نباشد و دوباره شاهد 
حضور او در بازی آینده تیم ملی باشیم . خیلی خوب بازی می کرد، حیف 
است که در بازی بعد نباشد. برابر امارات یک موقعیت بیش تر ندادیم 
و آن هم تبدیل به گل شد. در این بازی خیلی خوب موقعیت سازی 
کردیم و خط جلو خوب بازی می کرد، نکته حائز اهمیت در این بازی 
مصدومیت صادق محرمی بود که رامین رضاییان مجبور شد بدون گرم 
کردن وارد زمین شود و سایر بازیکنان نیز به محرمی کمک می کردند 
که این نشان می دهد امیر قلعه نویی و دستیارانش چقدر توانسته اند 
اتحاد و همبستگی را در تیم ایجاد کنند. این گونه مساله نه تنها 
در نتیجه گیری تیم تاثیر دارد بلکه سبب انسجام و یک دستی تیم 
می شود. امیدوارم این همبستگی و وحدت بین بازیکنان تا پایان 
با  باشد.این پیشکسوت فوتبال  ادامه داشته  بازی های جام ملت ها 
اشاره به بازی بعد ایران در مرحله حذفی مقابل سوریه، گفت: من 
چند بار برابر سوریه بازی کردم. تیمی گردن کلفت با دوندگی بالا 
و پرس کننده است و تاکتیک های دفاعی را به خوبی اجرا می کنند. 
بازی بسیار سختی آست و باید با تمرکز بالا برابر این تیم بازی کنیم.

پیشکسوت پر افتخار بوکس ایران گفت: فدراسیون اگر 
موفقیت می خواهد، نباید صرفا به آوردن مربی کوبایی 

بسنده کند و نیازهای آن ها هم باید برطرف شود.
رضا صمدی  درباره تلاش فدراسیون بوکس ایران برای 
همکاری با دو مربی کوبایی )فونتس و فونتانا( توضیح داد: 
ابتدا باید ببینیم که از این دو مربی چه می خواهیم. نتیجه 
خوب، سریع حاصل نمی شود چون بوکس ما خیلی از 
دنیا عقب است و باید زمان زیادی بگذرد تا با متدهای روز 
جهان آشنا شد و به اوج برگردیم.  او ادامه داد: کوبایی ها 
مربیان خوبی هستند و همه ما آن ها را می شناسیم. سطح 
بوکس کوبا هم برای همه اهالی این رشته مشخص است. 
اگر ما الان از این مربیان نتیجه گرفتن در المپیک پیش 
رو را می خواهیم کاملا اشتباه است  من فکر نمی کنم 

حتی بتوانیم سهمیه لازم را بگیریم.
* المپیک را از دست دادیم

روح الله  عملکرد  نحوه  درباره  آسیا  طلای  دو  دارنده 
رئیس  عنوان  به  فعالیتش  زمان  مدت  در  حسینی 
فدراسیون نیز گفت: عملی شدن وعده های او یک مقدار 
به تاخیر افتاد و با آمدن آقای نهرودی بوکس ما همچنان 
درجا زد. حسینی به حرف هایش عمل کرد اما خیلی دیر 
است و برای این المپیک دیگر شاید نشود نتیجه بگیریم. 
این مسابقات را از دست دادیم. باید از الآن برای بازی های 

آسیایی آینده آماده شویم.
* هرکسی پول می آورد سمت می گیرد

او درباره انتقادها از برخی انتخاب های صورت گرفته در 
فدراسیون بوکس نیز گفت: حسینی خودش مقام دار 
آسیا است و موسوی هم پیشکسوت این رشته است، 
هر دوی آن ها در جایگاه خوبی هستند اما انتخاب آن 

آقا )حسین رحمتی( به عنوان مدیر تیم های ملی اصلا 
درست نیست چون شان او در اختیار داشتن آن جایگاه 

نیست. او اصلا مشت نخورده است.
دارنده دو مدال نقره بازی های آسیایی در رشته بوکس، 
ادامه داد: اگر قرار است هرکسی که پولی آورد در تیم های 
ملی و فدراسیون بوکس چنین سمت های مهمی را در 
آقای  نمی شود.  بند  روی سنگ  بگیرد، سنگ  اختیار 
حسینی و موسوی، اگر پول ندارید که به بوکس بیاورید 
اینجا  بود  ابتدا مشخص  از  آمدید؟  فدراسیون  به  چرا 
چاله ای است که برای پر شدنش باید پول بیاورند. اینکه 
چون یک نفر پول آورده به او سمت مهم دهیم، درست 
نیست. به عنوان مثال الان آقای استکی پول آورده و 
هدایت تیم امیدها را بر عهده گرفته است. چون رحمتی 

پول آورده باید مدیر تیم های ملی شود؟
* حرف و عمل حسینی یکی نیست

پیشکسوت پر افتخار بوکس ایران، با بیان اینکه بوکس 
مشکل مالی دارد تصریح کرد: آقایان حسینی و موسوی 

اگر پول ندارید نباید از همان اول به فدراسیون می آمدید. 
اسپانسر شما کجاست؟ الان حرف و عمل شما عزیزان 
یکی نیست. در زمان انتخابات می گفتند اسپانسر داریم 
و  سالن می سازیم، اما در این یک سال اتفاقی نیفتاده 
است. متاسفانه شرایط خوب نیست و مظاهری هم حق 
دارد که بخاطر انتخاب نفراتی چون حسین رحمتی انتقاد 
کند. شاید خواست مظاهری چیز دیگری بوده، اما حق 
دارد. اگر مربی کوبایی نمی آمد خود مظاهری باید یکی 

از کاندیدها می بود. 
* ایجاد تحول شدنی است اما نه فقط با مربی کوبایی

او در پاسخ به این سوال که اگر مشکلات مالی را فاکتور 
بگیریم، آیا با این مربیان کوبایی تحولی در بوکس ایران 
رخ می دهد، توضیح داد:  صد درصد تحول ایجاد می شود 
اما در این زمان نزدیک تا المپیک نه. زمانی که »آسه بال« 
آمد، چند سالی با بچه های ما کار کرد تا شرایط برای 
قهرمانی ها فراهم شود. بسیار مهم است که ما شرایط 
لازم را هم برای این مربیان فراهم کنیم. بوکسورهای ما 
هیچگاه اسپانسرها و شرایط تمرینی بوکسورهای کوبایی 
را نداشته اند و ما اگر موفقیت می خواهیم، باید شرایط را 
بهبود بخشیم. صمدی در پایان تاکید کرد: خود من آن 
زمانی که در المپیک شرکت کردم، از روزی که کسب 
سهمیه کردم تا روزی که یک مبارزه تدارکاتی بروم، 
چیزی حدود یک سال و 5 ماه طول کشید! مشخصا 
گرفت.  المپیک  مدال  توان  نمی  شرایطی  چنین  در 
اصلا بوکسورها و حریفانم را نمی شناختم چون مسابقه 
تمرین  فقط  خورده ای  و  سال  یک  نداشتم.  تدارکاتی 
موفقیت  اگر  و  است  همان  شرایط  هم  الان  داشتم. 

می خواهیم، صرفا مربی کوبایی کارساز نیست.

رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: سطح آب دریاچه آزادی افزایش یافته و نیم متر مانده تا به حد معمول برسد.
علیرضا سهرابیان درباره مسابقات پیش روی تیم های ملی قایقرانی، اظهار داشت: فعلا مسابقه بین المللی نداریم. 
پاروزنان خود را برای حضور در انتخابی المپیک آب های آرام در ژاپن و روئینگ در کره جنوبی آماده می کنند. 

امیدوارم با برنامه ریزی مربیان و تلاشی که قایقرانان انجام می دهند، نتایج خوبی به دست آورند.
وی افزود: پیگیر نوع تمرینات و رکوردگیری ملی پوشان هستیم و پاروزنان تا زمان باقی مانده تا انتخابی المپیک 
وضعیت خوبی دارند. امیدوارم به همین نحو پیش بروند و خود را اثبات کنند و برای اولین بار تعداد قایقرانان 

المپیکی افزایش یابد. همچنین کسانی که در انتخابی تیم ملی شرکت کردند، به انتخابی المپیک ژاپن می روند.
رئیس فدراسیون قایقرانی عنوان کرد: برنامه ریزی لیگ را انجام دادیم و از هفته آینده لیگ  در مواد مختلف مختلف 
آغاز می شود و این در حالی است که رقم قرارداد پاروزنان افزایش یافته است. وی یادآور شد: با برنامه ریزی که در 
این چهار سال انجام دادیم، به صورت تصاعدی تعداد باشگاه ها و مبالغ قراردادها بیشتر شده است. خدا را شکر 
می کنم که مربیان بیشتری با توجه به تعداد تیم ها توانستند با باشگاه ها قرارداد ببندند و مشغول به کار شوند و در 
واقع کارآفرینی هم ایجاد شود. وی درباره انتخاب مربی تیم ملی آب های آرام خاطرنشان کرد: نامه ای از روسیه به 
دست ما رسیده است و منتظریم تا مربی که رابط ما به فدراسیون روسیه معرفی کرده، به صورت وبیناری اعلام و 
مشخص شود. سهرابیان یادآور شد: پیشنهاد میزبانی از مسابقات انتخابی المپیک جوانان را آذر ماه به کنفدراسیون 
آسیا ارائه دادیم که در صورت موافقت، این رقابت ها فروردین ماه در رشته اسلالوم و اسپرینت در کیش برگزار 
خواهد شد. تصمیم برای اعطای میزبانی و رای گیری آن در ژاپن گرفته می شود. او درباره سطح آب دریاچه آزادی 
ادامه داد: سطح آب دریاچه آزادی افزایش یافته و نیم متر مانده تا به حد معمول برسد و فعلا مشکلی در این بخش نداریم.

رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: بخشنامه ای را در هیات رئیسه مصوب کردیم تا پیشکسوتانی که رئیس فدراسیون، مربی، 
ورزشکار و داور در بازی های آسیایی بودند و موفقیتی کسب کردند، ماهیانه مبالغی را برای آنها واریز کنیم.

دارنده مدال نقره بازی های المپیک 2012 لندن گفت: به بحث مدیریت در ورزش و انتخابات فکر می کنم و باید 
ببینم شرایط چگونه است و اگر بتوانم کمک کنم به آن ورود می کنم. احسان حدادی درباره وضعیت مسکن 
ورزشکاران، اظهار داشت: بعد از اینکه دیدار ورزشکاران با رهبر معظم انقلاب، ایشان فرمودند ایران قوی ورزش قوی 
می خواهد و گفتند که باید مشکل مسکن ورزشکاران را حل کنید. این بار دیگر قطعا باید مشکل ورزشکاران در 
مسکن حل شود و اگر برطرف نشود کار ما در دنیا سخت خواهد شد. زیرا دنیا دارد همه کارهای اولیه و امکانات 
ورزشی و اردوهای ورزشکاران را تامین می کند تا مدال بگیرند.وی افزود: در ایران پیگیری همواره جواب می دهد و 
متاسفانه ورزشکاران ما سعی می کنند در عرصه ورزش برای رسیدن به اهداف و زندگی حرفه ای خود پیگیر باشند 
اما پیگیر چنین مشکلاتی نیستند. ما هم در این زمینه به همراه دوستان در کمیسیون ورزشکاران پیگیری می کنیم 
تا مشکل مسکن ورزشکاران حل شود. به دوستان گفتیم اگر پیگیر این قضیه هستیم به خاطر خود شخص احسان 
حدادی نیست بلکه به خاطر این است تا ورزشکاران جوان ما از آن بهره ببرند. پرتابگر المپیکی ایران در پاسخ به این 
پرسش که اگر در دنیای قهرمانی می ماندید تلاش شما تاثیرگذارتر نمی شد؟ خاطرنشان کرد: خیر. زیرا ورزشکاران 
نمی توانند در این زمینه وقت بگذارند. سه سال پیش در انتخابات کمیسیون ورزشکاران درباره مشکل مسکن 
صحبت کردم اما چون ورزشکاران در ورزش حرفه ای هستند به این مسائل ورود نمی کنند. وی در واکنش به حضور 
در انتخابات ریاست فدراسیون دوومیدانی گفت. ورزش جای ورزشی هاست و اگر قرار باشد کسی در فدراسیون های 
ورزشی ورود کند، باید ورزشی باشد. اینجا خانه ماست و باید یک ورزشکار تصمیم بگیرد که به بحث مدیریت ورود 
کند یا خیر. الان هم من در خصوص ورود به بحث مدیریت در ورزش و انتخابات فکر می کنم و باید ببینم شرایط 

چگونه است و اگر بتوانم کمک کنم ورود می کنم و اگر نتوانم دلیلی ندارد تا ورود کنم.

مربی کوبایی کافی نیست؛ از جهان عقبیم!

سهرابیان: سطح آب دریاچه آزادی به حد معمول رسیده است

حدادی: اگر بتوانم کمک کنم به انتخابات دوومیدانی ورود می کنم

برانکو: از پیشنهاد پرسپولیس تشکر کردم

پایان دوران کلوپ در آنفیلد!

سرمربی لورکوزن به شایعات درباره حضورش روی نیمکت لیورپول 
پاسخ داد. به نقل از ساکرنت، یورگن کلوپ از طریق پیام ویدیویی در 
وب سایت باشگاه لیورپول اعلام کرد که در پایان فصل آنفیلد را ترک 
خواهد کرد تا زمزمه ها درباره جانشین این مربی زیاد شود.ژابی آلونسو، 
یورگن  جانشینی  بر  مبنی  شایعات  مورد  در  بایرلورکوزن  سرمربی 
کلوپ در لیورپول اظهار نظر کرد. سرمربی تیم صدرنشین لورکوزن در 
صحبت هایی درباره حضورش به عنوان جانشین یورگن کلوپ در پایان 
فصل گفت: شایعات زیاد هستند اما تمرکز من روی بایرلورکوزن است. 
من از بازیکنان فعلی ام در لورکوزن راضی هستم. البته خبر جدای 
کلوپ از لیورپول باعث تعجب من شد. کاری که او انجام داده شایسته 
تمجید و ستایش است. لورکوزنی ها در صدر جدول بوندسلیگا حضور 

دارند و رویای یک قهرمانی تاریخی با ژابی آلونسو را در سر دارند.

سرمربی کروات تیم ملی فوتبال عمان بعد از پایان همکاری با این تیم به 
پیشنهاد پرسپولیس و جلسه ای که با مدیران این باشگاه داشت واکنش 
نشان داد. تیم ملی فوتبال عمان نتوانست در جام ملت های آسیا با هدایت 
برانکو عملکرد خوبی از خود نشان داد و جواز صعود به دور بعد این 
رقابت ها را به دست آورد. برانکو در گفت وگویی که با خبرنگار ابوظبی 
الریاضیه داشت، درباره عملکرد تیمش گفت: من روزهای خوبی را در 
عمان تجربه کردم. چهار سال در عمان بودم و نتایج تیم خوب بود و شاهد 
پیشرفت در تیم بودیم. او درباره این سوال که چه کسی مقصر ناکامی 
عمان بود؟ گفت: نمی توان گفت که چه کسی مقصر اصلی است. یک تیم 
در زمان بردن و در زمان باخت یک تیم است و همه بازیکنان و کادر  فنی 
در هر دو حالت مسئول هستند. ما عملکرد خوبی در جام ملت های آسیا 
داشتیم و دیدید که در بازی پایانی هم فرصت های زیادی را خلق کردیم 
و روی یک اشتباه دروازه ما باز شد. از همه بازیکنان تشکر می کنم. عمان 
بازیکنان خوب، پرتلاش و جنگنده ای دارد اما به نظرم ضعیف ترین لیگ 
آسیا را دارد و این دلیل اصلی ناکامی بود. برانکو درباره قطع همکاری با 
فدراسیون فوتبال عمان و آیا  این که به او خبری درباره قطع همکاری 
دادند یا نه؟ گفت: موضوع تمدید قرارداد باید قبل از جام ملت های آسیا 
صورت گیرد که این اتفاق رخ نداد و ما هم برای قطع همکاری به توافق 
رسیدیم اما بعد از بازی با قرقیزستان چیزی به من نگفتند و این من 
را متعجب نکرد. نشستی دوستانه با باشگاه پرسپولیس داشتم و آن ها 
دوستان من بود. سوالاتی بود که جواب داده شد. من به آن ها گفتم که 
فعلا نمی توانم درباره پیشنهاد آن ها صحبت کنم چرا که اولویت من جام 

ملت های آسیا است و بعد درباره پیشنهاد دیگر صحبت می کنم.

یورگن کلوپ از طریق پیام ویدیویی در وبسایت باشگاه لیورپول اعلام 
کرد که در پایان فصل آنفیلد را ترک خواهد کرد.  ابتدا فابریتزیو رومانو، 
خبر کناره گیری کلوپ از هدایت لیورپول در پایان فصل را اعلام کرد و 
چند دقیقه پس از این اتفاق، سرمربی آلمانی و محبوب لیورپولی ها در 
مصاحبه با وبسایت رسمی باشگاه این خبر را تایید کرد.یورگن کلوپ 
گفت: من در پایان فصل باشگاه را ترک خواهم کرد. می دانم که از این 
خبر شوکه خواهید شد اما سعی می کنم دلایل آن را توضیح دهم. 
بازیکنان، کارمندان، باشگاه و تمام مردم این شهر را دوست دارم اما در 
حال از دست دادن انرژی خود هستم. در حال حاضر خوب هستم و 

مشکلی ندارم اما نمی توانم بارها و بارها این کار را تکرار کنم.

پیشکسوت پرافتخار بوکس:

بازیکن تیم ملی فوتبال گفت: از امروز همه هدفمان بازی با سوریه است که بازی 
سختی هم است و با نتایجی که دیدید بازی کردن مقابل هر تیمی دشوار است.

روزبه چشمی در حاشیه تمرین تیم ملی فوتبال در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
خدا را شکر توانستیم 9 امتیاز کامل را از مرحله گروهی بگیریم و به چیزی که 
می خواستیم، برسیم. از امروز همه هدفمان بازی با سوریه است که بازی سختی هم 
است و با نتایجی که دیدید بازی کردن مقابل هر تیمی دشوار است. با کمک کادر 
فنی تلاش داریم که یک بازی و نتیجه خوب مقابل سوریه بگیریم.وی در خصوص 
مصدومیت برخی مدافعان تیم ملی و اینکه وی آمادگی حضور در پست دفاع را دارد 
یا خیر، توضیح داد: آرزوی سلامتی برای صادق محرمی عزیز دارم که آن اتفاق برایش 
رخ داد و انشالله دیگر مصدومان تیم  ملی هم برسند و نظر کادر فنی است و هر موقع 

کادر فنی صلاح دانست، تلاشمان را برای موفقیت تیم ملی بکار خواهیم گرفت. 
چشمی در خصوص عملکرد خوب سوریه و حضور در مرحله حذفی نیز گفت: به غیر 
از سوریه، برخی تیم های دیگر که کسی فکر نمی کرد امتیاز بگیرند یا صعود کنند 
عملکرد خوبی داشتند و همه دیدیم که برای اولین مرتبه برخی تیم ها صعود کردند 
و این نشان می دهد دیگر هیچ بازی دیگر آسان نیست. ملی پوش فوتبال کشورمان 
تصریح کرد: سوریه هم فکر می کنم برای نخستین مرتبه از مرحله گروهی صعود 
کرد و انگیزه زیادی دارند و تیم خوبی دارند و ما همه تمرکزمان این است که 
یک نتیجه خوب بگیریموی در خصوص ساختار دفاعی سوریه گفت: به طور قطع 
کادر فنی برای این بازی برنامه ویژه خودش را دارد و با آنالیزی که انجام می دهند 

به ما می گویند و تمام تلاشمان را می کنیم که اتفاق خوبی در آن بازی رخ دهد.

چشمی: همه تمرکزمان برای دیدار با سوریه است
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معصومه طاهری / کیمیای ایران: 
رویکرد تلویزیون  در شکستن  خطوط  
آن  بسته   گارد  به  توجه   با   قرمز 
پرسش  این  گذشته  سال های  طی 
را در اذهان ایجاد می کند که رسانه 
افقی پیش روی مخاطب  ملی  چه 
مورد  مضامین  است.  داده  قرار  خود 
استفاده  در سینما و  تلویزیون همواره 
آسیب شناسی   مختلف  وجوه   از 
می شوند؛ شاید  جذابترین وجه این 
آسیب شناسی  نوعی حرکت مضامین 
بر جریان  روز جامعه و مطابقت آن 
که  شود  محسوب  روز  فرهنگ   با 
مخاطب  آسیب شناسی  به  ادامه  در 
می انجامد. در مقایسه  جایگاه  سینما 
و تلویزیون به عنوان دو رسانه که با 
بزرگ نمایی  قصه های تصویری شده را 
برای مخاطب پررنگ می کنند،  سینما 
رسانه ای خاص  و به  تبَع آن تلویزیون 
رسانه ای عام و در ارتباط نزدیک و بی 
واسطه با مخاطب معنا می شود. به این 
ترتیب به نظر می آید شکستن خطوط 
نسبت   به  سینما  در  تابوها  و  قرمز 
راحت تر  و با نگاهی سهل تر تحلیل 
می شود، اما تلویزیون رسانه ای است 
به راحتی  انتخابی کمتر  با وجه  که 
وارد خلوت و خانه مردم می شود و بی 
واسطه با آنها ارتباط برقرار می کند، هر 
چند هنگام تماشا مخاطب می تواند 

انتخاب خود را تغییر دهد.
فیلمهای  بین  کوتاه  مقایسه  یک 
گذشته  دهه  یک  حداقل  سینمایی 
تحلیل  این  تلویزیونی  برنامه های  و 
در  که  زمانی  می کند.  محکمتر  را 
صحنه های  کوچکترین  تلویزیون 
انیمیشن های  در  عروسی  و  ازدواج 
خارجی حذف می شد و در فیلمهای 

سینمای  زن  بازیگر  هر  سینمایی 
را  عروس  لباس  یکبار  حداقل  ایران 
تلویزیون  در  که  زمانی  کرد.  تن  بر 
اظهار  و  عاطفی  رابطه  شکل گیری 
عشق در لانگ شات، نریشن، حرفهای 
استعاری و نامفهوم و دو نگاه مبهم 
در دو کادر مجزا تجربه می شد و در 
سینما ...، در چنین شرایطی بود که 
مثلاً فیلم "عروس" بهروز افخمی از 
حتی  شد،  تابوشکن  مختلف  وجوه 
پورعرب  ابوالفضل  وقتی  سینما.  در 
در نقش داماد سودازده برای رسیدن 
به عشق خود به هر کاری تن داد و 
در شب عروسی عشق خود را فریاد 
کشید، سالها بود که مخاطب ایرانی 
بلند شنیدن این کلمات و جملات را 
فراموش کرده بود. حرف هایی که انگار 
فقط به خلوت هر فرد بازمی گشت و 
شکستن  نوعی  آن  کردن  فریاد 
چنین  در  بود.  حریم ها  و  حرمت ها 
شرایطی سینما و تلویزیون ایران نه 
دوش به دوش، بلکه با فاصله ای بعید 
آمدند و آمدند تا جایی که به هر دلیل 
تلویزیون به این نتیجه رسید که قافیه 
را باخته و باید به نوعی جبران مافات 
به  باید  میان  این  در  چند  هر  کند! 

حرکت برق آسای سینمای ایران در رد 
کردن خطوط قرمز و تابوها پرداخت 
که در برجسته ترین شکل آن همین 
امسال در سینمای ایران اتفاق افتاد 
ایراد  فیلمها  مضامین  به  اقشاری  و 
گرفتند و حتی تماشای برخی آثار را 

تحریم کردند.
صرف نظر از آسیب شناسی این روند 
درسینمای ایران و حکم دادن به خوب 
یا بد بودن این روند، باید این تعبیر را 
پاسخ  درجهت  سینما  که  پذیرفت 
دادن به نیاز مخاطب خود همسویی با 
آنان را پذیرفته است. حالا چه باک که 
این نیاز سطحی و روزمره است و هیچ 
اعتباری به آثار سینمایی نمی دهد. چه 
باک که مخاطب حکم به یکبار دیدن 
همراهی  همان  مهم  می دهد،  فیلم 
یکباره است که نیاز سطحی مخاطب 
را برطرف می کند! مخاطبی که اگر 
بخواهیم به آسیب شناسی تغییر نیاز 
او بپردازیم، به نتایج خوبی نمی رسیم. 
جالب این که همین وجه اشاره شده 
و  تصویری  آثار  مضامین  رابطه  در 
فیلمسازان  دغدغه  و  مخاطب  نیاز 
هم  امسال  کوتاه  فیلم  جشنواره  در 
به چشم می خورد. در مجموعه آثار 

ساخته شده بیش از هر چیز اعتیاد، 
توهم، و البته خیانت و فساد اخلاقی 
قرار  جوان  سازان  فیلم  توجه  مورد 
گرفته بود که فضای تیره و تار را از 

جامعه پیرامون ترسیم می کرد.
بدون آنکه بخواهیم حاکمیت چنین 
فضایی را در جامعه منکر شویم، اما 
رسالت  که  می آید  پیش  سوال  این 
هنرمند در بینش فراتر از زمان و مکان 
خود و اهداف روشن و متعالی در این 
میان چه می شود؟ آیا تأثیر گرفتن 
محض و مستقیم از اجتماع را می توان 
کاری هنرمندانه دانست یا این رسالت 
یک فیلم مستند است؟ در این میان 
اندیشه هنرمند چه می شود تا فیلتر 
ذهنی خود را مقابل  پیرامون قرار داده 

و هویت ویژه خود را به آن ببخشد؟
باید  تلویزیون  مسئولان  واقع  در 
تا  باشند  پرسش  این  گوی  پاسخ 
عنوان  به  را  خود  جایگاه  بتوانند 
در  اعتماد  مورد  و  رسانه ای خودی 
کنند. حفظ  مخاطبان  خانه های 

معضل  چند  هر  مثال  عنوان  به 
زود  خیلی  مردان  شدن  زنه  دو 
داد  ازدست  را  خود  قبح  درسینما 
وبا رویکردهای طنز بدل به معضلی 
همه گیر شد که اگرغیر از این باشد 
باید تعجب کرد، ولی تلویزیون هم 
عقب  خود  رقیب  از  ماراتن  دراین 
به  تلویزیونی  نماند.مجموعه های 
این  و  افراط  روند  این  در  گونه ای 
معضل را بدل به رسمی عام کردند 
وهجوگونه  طنز  رویکردهای  با  و 
بخشیدند.رابطه  عمومیت  آن  به 
جامعه  در  روند  این  فراگیری  بین 
به  را  سینما  و  تلویزیون  رویکرد  و 

قضاوت خواننده واگذار می کنیم!

نویسـنده و کارگـردان نمایـش آوینیـون گفـت: دغدغه منـدی  این نمایش 
نسـبت به چیسـتی تئاتر، چگونگی شـکل گیری آن، ضرورت و نسـبتش با 
وضـع موجـود، موجـب شـکل گیری اثری در سـتایش تئاتر شـد؛ اثری که 

مسـاله اش چگونگی شـکل دادن به مفهوم اجراسـت.
نمایش آوینیون به نویسندگی و کارگردانی »حسن معینی: از تهران یکی 
از 12 اثری است که از طریق ورود به بخش مرور، به مسابقه تئاتر ایران 
چهل ودومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر با حضور 34 نمایش راه یافته 
است. این اثر نمایشی پیش از این در سال جاری طی دو نوبت در سالن 

»سایه« مجموعه تئاتر شهر و تئاتر هامون روی صحنه رفت.
حسـن معینی در مورد این اثر که روزهای جمعه و شـنبه )ششـم و هفتم 
بهمـن ( در سـالن سـایه تئاتـر شـهر اجـرا خواهـد شـد، گفـت: ایـده اولیه 
نـگارش آوینیـون از دل نظریه هـای نظریه پـردازان متعددی بیـرون آمد که 

می گوینـد اجـرای یـک نمایـش چگونـه و از کجا شـکل می گیرد.
وی در پاسخ به این پرسش که چه شد که برای شکل دادن به آوینیون 
به سراغ موضوع گروهی نمایشی رفته که قصد دارند اجرایی را بر اساس 
نمایشنامه »مکبث«، برای شرکت در جشنواره تئاتر آوینیون فرانسه آماده 
کنند، توضیح داد: این علاقه مندی به نظریه های تئاتر و نگارش متنی حول 
یعنی  کردم؛  تحصیل  آن  در  من  که  گرفت  شکل  جوی  از  آن ها  محور 
سال1390 در دانشکده سینما تئاتر دانشگاه هنر در مقطع فوق لیسانس و 
رونقی که آن سال ها در جشنواره ای مانند جشنواره تئاتر دانشگاهی دیده 
می شد و نیز به واسطه گفتمان رایج در آن مقطع در میان اهالی تئاتر. محوری 
که این گفتمان حول آن می چرخید، چیستی تئاتر، چگونگی شکل گیری آن، 
ضرورت و نسبتش با وضع موجود بود. این گفتمان در جایی مانند جشنواره 
تئاتر دانشگاهی و کانون ملی منتقدان و غیره گفتمان غالب و در دسترس 

کسانی بود که در جست وجویش بودند و به آن می اندیشیدند.
معینی با اشاره به دیگر ویژگی های آن مقطع زمانی، افزود: در همان مقطع 
زمانی بود که ترجمه های متعددی از نظریه های اجرا در دسترس علاقه مندان 
قرار  گرفت و به عنوان مثال جشنواره تئاتر فجر محل رفت وآمد چهره های 
برجسته خارجی بود. در این حال وهوا هنگامی که کارگردان موفقی مانند 
»امیر رضا کوهستانی« را می دیدیم که مرتب به آوینیون رفت وآمد می کند؛ 
بزنگاهی  در  است،  تئاتر  اهالی  آمال وآرزوی همه  آن  در  جایی که حضور 
احساس کردم می توان نمایشنامه ای در مورد همین مساله نوشت. موضوعی 
زنده و به روز که شاید آن چنان از جنبه های سرگرم کننده برخوردار نباشد اما 
اگر تئاتر برای کسی مساله ای فراتر از صرف سرگرم شدن یا خندیدن باشد، 
می تواند به واسطه آن کیفیتی تازه را تجربه کند.وی ادامه داد: فکر کردن به 
مجموع این ها موجب شکل گرفتن نمایشی در ستایش تئاتر شد. نمایشی که 
مساله اش شکل دادن به مفهوم اجرا و نسبتش با تماشاگر و شرایط است و 

پاسخ سوالاتش را در روند اجرا و نه صرف نتیجه می جوید.
معینی در مورد شیوه اجرایی اش هم با تاکید بر اینکه آنچه را که می خواهد، 
بگوید، با احترام بسیار به زبان می آورد، شیوه اجرایی »آوینیون« را چیزی 
شبیه به آنچه »یرژی گروتفسکی« در سال 19۶٨ در کتاب »به سوی تئاتر 
بی چیز«  پیشنهاد می کند، دانست. مسابقه تئاتر ایران چهل ودومین جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر با حضور 34 اثر شامل نمایش هایی راه یافته از طریق 
بخش مرور، تازه ها و برگزیده مناطق است. چهل ودومین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر با ریاست »کاظم نظری« و دبیری »مهدی حامدسقایان«، از 2۷ 

دی تا 12 بهمن 1402 در تهران در حال برگزاری است.

»آوینیون«
در حاشیه تابوشکنی تلویزیون ملي وزیر فرهنگ به تماشای »تروما« نشست نمایشی در ستایش تئاتر است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در تالار وحدت به تماشای نمایش »تروما« 
نشست و از حمایت نمایش های استانی خبر داد.

نمایش »تروما« به کارگردانی احمد سلیمانی، از روز سه شنبه 12 دی، روی 
صحنه تالار وحدت رفته است. محمدمهدی اسماعیلی در حاشیه تماشای این 
نمایش در جمع خبرنگاران از تخصیص 50 درصدی سرانه یک میلیارد تومانی 
به انجمن های نمایشی استان ها در هفته آینده خبر داد. وی با اعلام این خبر، 
درباره بودجه نمایش )تئاتر( گفت: بودجه جشنواره های نمایش در سال 1401 
نسبت به سال قبل حدود پنج برابر افزایش پیدا کرد و علاوه بر آن سال گذشته 
بیش از 34 میلیارد تومان برای جشنواره های تئاتر هزینه شد؛ در حالی که این 
مبلغ در سال 1400 حدود شش میلیارد تومان بود. اسماعیلی افزود: امسال 
هم برخلاف اینکه با مشکلاتی در حوزه بودجه مواجه بودیم )تا جایی که حتی 
پیشنهاد تعطیلی جشنواره های منطقه ای نیز مطرح شد( اما مصر بودم که 
این جشنواره ها حتما برگزار شود که در نتیجه آن جشنواره های منطقه ای 
در 4 منطقه از کشور و به شکلی پرشور برگزار شد. عضو شورای عالی انقلاب 
فرهنگی ادامه داد: مشکلی در زمینه تامین بودجه برای برنامه هایی که در 
نظر گرفته شده بود نداشتیم و برهمین اساس عنوان نشده است که برنامه ای 
به دلیل کمبود بودجه برگزار نشد. من هم این مسأله را قبول دارم که اصولاً 
حوزه فرهنگ و هنر از بودجه بالایی برخوردار نیست و علاوه بر آن در قیاس 
بین تئاتر و سینما نیز نابرابری بوده است ولی تلاش می کنیم این مساله حل 
شود. وزیر فرهنگ گفت: پیش بینی بودجه معاونت امور هنری امسال رشد 
قابل ملاحظه ای دارد به همین دلیل امسال بودجه این معاونت حدود سه 
برابر افزایش پیدا خواهد کرد و علاوه بر آن با سازمان برنامه و بودجه هم به 
توافقات خوبی رسیده ایم و به وسیله ظرفیتی که تبصره 9 بند »ه« ایجاد می 
کند بودجه ویژه ای برای تئاتر در نظر گرفته شده است. وی افزود: اقدام دیگر 
اختصاص سرانه یک میلیارد تومانی برای انجمن های نمایشی استانی بود که 
انشاالله تخصیص 50 درصدی این سرانه در هفته آینده رخ خواهد داد. عضو 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه تاکید کردم میز موسیقی، تئاتر و 
هنرهای تجسمی در قرار گاه شهید آوینی در اختیار معاونت هنری باشد، گفت: 
پیش از این حدود ده میلیون تومان به انجمن های نمایشی سراسر کشور تعلق 
می گرفت در حالی که امسال این عدد به یک میلیارد تومان می رسد که نشان 

دهنده حمایت عملی از حوزه نمایش و تئاتر در استان هاست.
فناوری های سالن تئاتر استان یزد از تالار وحدت به روزتر است

وزیر فرهنگ تاکید کرد: شاهد حضور آثار بسیار خوب استانی هستیم. در 
جشنواره تئاتر و فیلم فجر امسال بسیاری از آثار در حوزه روایت های اصیل 
فضای افتخارآمیز تاریخ کشور و ایجاد امید در مردم قرار دارد. اسماعیلی با بیان 
اینکه زیرساخت های تئاتر در استان ها را تقویت خواهیم کرد، تصریح کرد: 
فناوری های سالن تئاتر مجموعه کم نظیر استان یزد که قرار است با حضور 
آقای رئیس جمهور افتتاح شود از تالار وحدت به روزتر است. قصد داریم از 
انجمن های نمایشی در استان ها نسبت به گذشته به شکلی فوق العاده حمایت 
کنیم. وی با اشاره به برگزاری جشنواره های منطقه ای تصریح کرد: با توجه به 
برگزاری جشنواره مناطق که خروجی اش در جشنواره تئاتر آمده این رویداد 
یک سر و گردن به لحاظ تکنیکی، کیفی و فتی از گذشته بالاتر است و رشد 
خوبی داشته است. تئاتر اگر زنده باشد همه حوزه های نمایشی زنده است. آقای 
دکتر سقایان کار را به خوبی پیش بردند و امسال شاهد استقبال بسیار خوبی از 
سمت مردم در جشنواره تئاتر فجر بودیم. این روند بار ما را سنگین می کند که 
علیرغم همه محدودیت ها، هر پیشنهادی معاون امور هنری، مدیرکل هنرهای 

نمایشی و دبیر جشنواره تئاتر فجر داشته باشند، اجرا کنیم. 

جلال طاهری: بلژیک کشوی اروپایی است 
که بین 600 تا 800000 مسلمان دارد بدون 
شک از زمان ورود پناهجویان سوری و عراقی 
سال  در  است.  شده  بیشتر  تعداد  این  هم 
مارکور  کلود  ژان  وزیر  درخواست  به   2016
مؤسسه ای برای ترویج آموزش درباره اسلام 
به منظورمتناسب کردن با بافت دموکراتیک 
بلژیک و اروپا راه اندازی شد. در همین رابطه 
رادوآن عطیه و کنان گورگون دو متخصص 
بلژیکی درباره اسلام  با هم بحث وگفتگو دارند:

رادوان عطیه مراکشی الاصل است که حقوق 
اسلامی را در مدینه عربستان خوانده است که 
سال 13۷9 به بلژیک برگشت و ده سال امام 
جماعت مسلمانان بود. او فارغ التحصیل رشته 
حقوق و اصول شناسی اسلامی، دارای مدرک 
باستان،  ادبیات  و  زبان  در  ارشد  کارشناسی 
گرایش شرق شناسی است درباره نسخه های 
خطی قرن چهاردهم فعالیت دارد  سال 2018 
به عنوان مدیر مؤسسه ترویج آموزش اسلام 

منصوب شد.
کنان گورگون هم  اهل روستای کوچک کنت 
در ترکیه است. او خیلی زود به ادبیات روی 
آورد و داستان کوتاه و شعر منتشر کرد. سپس 
برای تئاتر و فیلمنامه سریال های تلویزیونی 
نویسنده  همچنین  او  نوشت.  می  سناریو  را 
چندین رمان است که برای مثال »راپسودی 
آناتولی« و »اعتراض در ترکیه« است. آخرین 
اثر او »مرید دوم« جلد اول یک سه گانه که 

خواننده را در بطن واقعه تروریستی در کمون 
مولن بیک در بروکسل فرو می برد.

اسلام را چگونه تعریف می كنيد؟
پس زمینه  اسلام  من،  برای  گورگون:  کنان 
کودکی من است. پدرم امام جماعت بود، قرآن 
و نماز را یادم داد. او ارزش ها و نگرش های 
دینی را به من منتقل کرد اسلام سومین دین 
بعد از یهود و مسیحیت است اما کامل تر که با 
آنها اشتراکاتی دارد. به نظر من، خوب است که 
این را به خاطر بسپاریم، به ویژه در غرب آسیا: 
یهودیان و مسلمانان دارای پیشینه تاریخی و 

الهیاتی مشترک هستند.
رادوان عطیه : ما در واقع میراث مشترکی با 
این  متأسفانه،  داریم؛  الهی  ادیان  و  یهودیان 
رادیکالی  ایدئولوژی های  توسط  واقعیت ها 
که تعداد کمی از معتقدان در آن شناسایی 

می شوند حذف می شوند.
 آیا مؤسسه ترویج آموزش اسلام كه شما 
تریروج  قصد  كنيد،  می  مدیریت  را  آن 

اسلام در بلژیک را دارد؟
رادوان عطیه : بلژیک باید دوباره اسلام را در 
خاک خود  ایجاد کند. می دانید، تنش بین 
کلیسا و دولت، دولت  ما را ساخته است. ما 
تا حدودی دین را فراموش کرده ایم، اما اسلام 
و  داشت  حضور  اندلس  در  پانزدهم  قرن  تا 
اروپا،  در  بود  گسترده  اسلام  قرن  پنج  برای 
عمدتاً  مسلمان،  جوامع  از  بی شماری  تعداد 
آفریقای شمالی و ترک ساکن هستند اخیراً 
هم مهاجرانی  از عراق و سوریه آنجا آمده اند. 
ما به یک پروژه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی 
و مذهبی نیاز داریم که توسط یک سیاست 
نهادی معتبر باشد و این هدف مؤسسه است: 

ایجاد اسلامی سازگار با ارزش های دموکراسی. 
این  مسلمان،  مدیران  آموزش  از  حمایت  با 
مؤسسه می تواند ساختاری مستحکم به اسلام 
سوی  به  گام  اولین  این  دهد.  ارائه  بلژیکی 

»مدرنیزاسیون« اسلام در غرب است.
 کنان گورگون : من فکر می کنم که ما باید 
رابطه بین مسلمانان و اسلام  را بررسی کنیم. 
بدون ترس، بدون تسلیم این که ما باید یک 
رابطه بدون مانع با ایمان خود را ترویج دهیم، 
رابطه ای که خلاقانه تر  باشد. ما باید ریسمان 
توشه فرهنگی خود را برداریم، خود را دوباره 

درمسیرنورانیت قرار دهیم.
 رادوان عطیه : بین 300 تا 600 امام جماعت 
در بلژیک وجود دارد  فقط 100 نفر از آنها 
توسط وزارت دادگستری به رسمیت شناخته 
معلم دین  به ۷00  نزدیک  و  شده هستند  
اسلام در فدراسیون والونیا بروکسل به سخی 
حاضر  حال  در  موسسه  این  اند.  شده  تایید 
چندین پروژه آموزشی را در محافل دانشگاهی 

پشتیبانی و تامین مالی می کند.
 آیا مشکل دین اسلام است؟

کنان گورگون : مشکل اسلام نیست گذشته 
نشان داده است که این دین هم برای جامعه و 
هم برای افراد بهترین ها را دارد، بلکه مشکل 
این است که جامعه قرآن را تفسیر می کند 
قرن  آغاز  در  دارد.  را  احکام  اجرای  قصد  و 
روشنفکران  و  نگاران  روزنامه  21هنرمندان، 
ترکیه تهدید شده و مجبور به سکوت شدند! 
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حميد كاكاسلطانی: اميدوارم این صدا شنيده شود
جشنواره  چهل ودومین  فراگیر  بخش  داور 
بین المللی فجر با اظهار امیدواری نسبت به دائمی 
معتقد  جشنواره،  این  در  فراگیر  بخش  شدن 
است که حضور در این رویداد، به بهبود زندگی 
و درک  و خودباوری  معلولیت  دارای  هنرمندان 
برابر در زندگی شخصی شان کمک  فرصت های 
می کند و در صورت استمرار، نتایج اجتماعی و 
هنری بسیاری را به دنبال خواهد داشت. بخش 
چهل ودومین  در  بار  نخستین  برای  فراگیر 
جشنواره تئاتر فجر با همکاری و مشارکت سازمان 
بهزیستی و با هدف برابرسازی فرصت ها، تلفیق 
دارای  افراد  حداکثری  مشارکت  و  اجتماعی 
معلولیت، به صورت رقابتی در حال برگزاری است.

حمید کاکاسلطانی بازیگر، کارگردان، نویسنده و 
منتقد سینما و تئاتر، دارای دکترای فلسفه هنر و 
مدرس تئاتر در کنار سیمین  امیریان و مجید امرایی 
داوری این رویداد را به عهده دارد. او با اشاره به جای 

خالی چنین بخشی در دوره های پیشین جشنواره 
درباره افزوده شدن بخش فراگیر به جشنواره امسال 
گفت: جشنواره های تئاتر ویژه افراد دچارمعلولیت، 
و  نظر  تحت  مستقل،  شکل  به  که  سال هاست 
حمایت سازمان بهزیستی برگزار می شود اما امسال 
خوشبختانه با حمایت مدیرکل هنرهای نمایشی 
و دبیر جشنواره چهل ودوم تئاتر فجر، این بخش 
به جشنواره اضافه شد؛ اقدامی انسانی که یکی از 
باید  و  است  امسال  جشنواره  خوب  ویژگی های 

بگویم ما در گام آغازین یک اقدام درخشان هستیم 
داشته  ماندگار  نتایجی  می تواند  استمرار  با  که 
باشد.  کاکاسلطانی با تأکید بر اینکه برگزاری این 
بخش از نظر روحی و روانی و حتی ارتقای کیفی 
آثار، بسیار مؤثر است، توضیح داد: آگاهی مردم 
نخستین  معلولیت،  دارای  از وضعیت هنرمندان 
دستاورد این رویداد است. این اجراها مسائل انسانی 
و مشکلات و محدودیت های این بخش از اجتماع 
را به اشتراک می گذارد و موجب ارتباط درست 
می شود.او  معلولین  دنیای  با  عام  مخاطب  بین 
افزود: بهینه سازی و مناسب سازی و ایجاد امکانات 
رفاهی برای معلولین باید در دستور کار قرار بگیرد 
تا این عزیزان بتوانند به راحتی به عنوان هنرمند 
و تماشاگر در سالن های نمایش حضور پیدا کنند. 
ما باید بدانیم حضور آن  ها یک واقعیت اجتماعی 
است و در دنیای امروز روی این مناسب سازی ها و 

بهبود تسهیلات خیلی جدی کار می شود.


